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Pozvánky 
na Biskupické 
jedenástky 
a na Memoriál 
Viliama Peťovského 

Trenčianska 
župa o zmenách 
na pohotovostiach 
v nemocniciach 
kraja, aj v našom 
meste

Deviatak, budúci 
gymnazista Adam 
Briešťanský 
o trestnom práve 
a stalkingu 
v kyberpriestore 

Študentka 
Karin Mikušová 
sa venuje 
ľudským právam 
a navštívila OSN 
v Ženeve

V týchto 
týždňoch prebieha 

rekonštrukcia 
ciest a chodníkov. 

Neparkujte tam, kde 
sa pracuje a dodržujte 

dočasné dopravné 
značenie! 

Neprehliadnite!

Každoročne dvakrát 
do roka, v júni a decembri, 
pozýva primátor Marián 
Chovanec jubi lujúcich 
spoluobčanov na stretnutie 
k  spoločnému sviatočne 
prestretému stolu. Kvetom 
a malým darčekom osobne 
zagratuluje každému, kto 
prijme jeho pozvanie. 
Na  pr vé  tohtoro č né 

stretnutie v sále Mestského 
kultúrneho strediska 26. 
júna bolo pracovníčkami 
matričného úradu pozva-
ných celkom 119 jubilantov, 
ktorí sa v  prvom polroku 
tohto roka dožili 70, 75, 
80, 85, 90 a  viac rokov. Tá 
väčšina, ktorá pozvanie pri-
jala, si hneď na úvod mohla 
pozrieť milý program detí 

z  Materskej školy Komen-
ského v  ľudovom štýle. 
„Nikdy to nie je o  veľkých 
daroch, ale o peknom slove 
a  stisku ruky..." povedal 
okrem iného vo svojom prí-
hovore primátor a  zaželal 
veľa dobrého zdrav ia 
a šťastia. Po zápise všetkých 
prítomných zaznelo spo-
ločné živió a  cvengot čaší 
vína...

Pri pohľade do  mest-
skej kroniky sme mohli 
konštatovať, že z dvanástich 
deväťdesiatnikov prišl i 
osobne len dvaja – Milan 

Belan a Helena Kšiňanová. 
A  zožali zaslúžený potlesk 
prítomných jubi lantov, 
primátora, ale aj jeho dvoch 
pomocníčok z  matriky 
Márie Knotkovej a  Janky 
Botkovej. (A  len týmto 
dvom podľa nového zákona 
o ochrane osobných údajov 
môžeme zverejniť mená..., 
čo nám je naozaj ľúto.) 
Všetkým oslávencom pra-
jeme predovšetkým pevné 
zdravie a veľa, veľa pohody 
do ďalších rokov života.

 Text a foto:  
 Alena Borszéková 

Tradičné polročné stretnutie jubilantov s primátorom
Bánovskí deväťdesiatnici zožali potlesk
Osláviť okrúhle alebo aj polookrúhle 

životné jubileum v kruhu svojich 
blízkych je snáď samozrejmosťou 
v každej rodine. Prijať pozvanie 
a gratulácie od prvého muža mesta je 
milé nielen pre oslávencov, ale aj pre 
hostiteľa samotného...

Rozhovor 
so Zuzanou 
Bachovou, 
vedúcou 
Tanečného štúdia 
Dancando

Do mestskej kroniky sa za prítomnosti Márie Knotkovej zapisuje 90-ročný Milan Belan. 
Gratulácie od primátora Mariána Chovanca prijíma 91-ročná Helena Kšiňanová

Medzinárodný 
projekt 
partnerských 
samospráv pre 
seniorov nášho 
mesta a obce 
Milotice
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Dom Janka Jesenského 
v pozornosti TSK

Jednu celú dekádu 
pôsobil Janko Jesenský 
v   ok resnom meste 
Bánovce nad Bebravou 
ako mladý advokát. Tren-
čiansky samosprávny 
kraj (TSK) sa rozhodol 
zač ať s   prípravami 
na rekonštrukciu pamät-
ného domu zo začiatku 
20. storočia, v  ktorom 
tento významný umelec, 
básnik a spisovateľ prežil 
časť svojho života.

Ná rod ný u melec 
Janko Jesenský, ktorý sa 
zaradil medzi najvýznam-
nejš ích  s lovensk ých 
literátov 20. storočia, 
býval v  Bánovciach nad 
Bebravou až do  roku 
1914. Jeho pôsobenie 
v  bánovskom regióne 
pripomína tabuľa s bustou 
od akademického sochára 
M. Tomáška, umiestnená 
na  Pamätnom dome 
na Jesenského ulici. Tren-
čiansky samosprávny kraj 
sa rozhodol podniknúť 
prvé kroky na  prípravu 
re kon š t r u k c ie  t e j to 
pamiatky na počesť Janka 
Jesenského. „Aj napriek 
tomu, že sa Janko Jesenský 
nenarodil v Trenčianskom 
kraji, môžeme ho hrdo 
zaradiť medzi osobnosti, 
ktoré v  našom regióne 
pôsobili. Teším sa, že 
sa nám podarilo získať 
f inancie na  prípravu 
projektovej dokumentácie 
rekonštrukcie Pamätného 
domu, aby aj naďalej 
mohol adekvátne repre-
zentovať odkaz Janka 
J e s e n s k é h o  n a p r i e č 
generáciami,“ povedal 
predseda Trenčianskeho 
samosprávneho kraja 
Jaroslav Baška. Plánovaná 
rekonštrukcia Pamätného 
domu Janka Jesenského 
má zahŕňať viacero úprav. 
Ok rem el iminovania 
vlhkosti muriva, ktorá 
spôsobuje rozpad zad-
ného schodiska, je nutné 
obnoviť fasádu a architek-
tonické prvky tak, aby sa 
zachoval historický výraz 
budovy. Obnovu podstúpi 

aj strecha domu a  s  ňou 
súvisiace konštrukcie.

Náklady na  rekon-
štrukciu celého objektu 
určí až dokumentácia 
obnovy národnej kul-
túrnej pamiatky. Na  jej 
spracovanie boli vyčíslené 
náklady na  viac ako 53 
tisíc eur, pričom 95 % 
výdajov pokryje dotácia 
posky tnutá Minister-
stvom kultúry Slovenskej 
republiky. Trenčiansky 
samosprávny kraj sa 
na projekte bude podieľať 
spoluúčasťou vo výške 5 %. 
„TSK aktuálne požiadal 
o fi nancie na  spracovanie 
prípravnej dokumentácie 
obnovy národnej kultúrnej 
pamiatky v rozsahu archi-
tektonicko - historického 
výskumu a  projektovej 
dokumentácie obnovy. 
Tieto dokumentácie budú 
schvaľované Krajským 
pamiatkovým úradom 
v  Trenčíne a  následne 
budú podkladom pre rea-
lizáciu obnovy,“ uviedla 
Mar t ina Lamačková, 
vedúca Odboru regionál-
neho rozvoja Úradu TSK. 
Ďalším krokom bude 
výber zhotoviteľa rekon-
štrukčných prác.

Príprava projektovej 
dokumentácie obnovy 
Pamätného domu Janka 
Jesenského by ma la 
trvať do  novembra 2018, 
v  závislosti od  procesu 
verejného obstarávania. 
Budova, ktorú okrem 
širokej a  odbornej verej-
nosti využívajú aj žiaci 
a pedagógovia Gymnázia 
Janka Jesenského v Bánov-
ciach nad Bebravou v zria-
ďovateľskej pôsobnosti 
TSK, dlhodobo potrebuje 
rekonštrukciu, aby mohla 
dostať adekvátnu „novú 
tvár“. Prípravná doku-
mentácia je nevyhnutným 
krokom pred samotnou 
obnovou, ktorá bude 
naplánovaná v  závislosti 
od výšky rozpočtu staveb-
ných prác. 
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Lekárska služba prvej pomoci bude už len do 22.00 h
Župa o zmenách na pohotovostiach

Tanečníci z Ars Akademy s primátorom 

Kompetencia zabezpe-
čovať výber poskytovateľov 
lekárskej s lužby pr vej 
pomoci, ľudovo nazývanej aj 
lekárskej pohotovosti, bola 
samosprávnym k rajom 
zákonom s  účinnosťou 
od 1. novembra 2017 odňatá 
a  je v  gescii Ministerstva 
zdravotníctva SR. To pri-
pravilo zmenu legislatívy 
a  v  priebehu prvej polovice 
tohto roka vyhlásilo súťaž 
na  nových poskytovateľov 
ambulantnej pohotovostnej 
služby. Aj v  Trenčianskom 
kraji tak vo viacerých 
okresoch došlo k niekoľkým 
zmenám. 

T S K  o z n a m u j e 
občanom, že s  účinnosťou 
od  1. júla 2018 bude ambu-
lantná pohotovostná služba 
pre dospelých a ambulantná 
pohotovostná služba pre 
deti a dorast dostupná v pra-
covných dňoch od  16.00 
do  22.00 h, cez víkend 
a  počas sviatkov od  7.00 

do 22.00 h. V prípade, ak by 
u  človeka došlo k  náhlemu 
zhoršeniu zdravot ného 
stavu, Ministerstvo zdravot-
níctva SR odporúča obrátiť 
sa po  22.00 hodine na  pra-
covisko urgentného príjmu 
v  najbližšej nemocnici, vo 
vážnych prípadoch radí volať 
záchrannú zdravotnú službu. 

A k t u á l ny  z o z n a m 
poskytovateľov ambulantnej 
pohotovostnej služby aj 
s  miestom poskytovania 
pevnej ambulantnej pohoto-
vostnej služby pre dospelých 
a  pev nej a mbu lantnej 
pohotovostnej služby pre deti 
a dorast, ktorí boli vybraní, 
alebo poverení Minister-
stvom zdravotníctva SR, je 
uvedený tabuľke, ktorú náj-
dete na www.tsk.sk – tlačové 
správy.

A mbu la nt né poho-
tovost i verejnosť nájde 
na  tých istých miestach 
prevádzkovania ako dopo-
siaľ, s výnimkou ambulancie 

pevnej ambulantnej poho-
tovostnej služby pre deti 
a  dorast v  Partizánskom. 
Tá je od  nedele 1. 7. 2018 
v prevádzke na adrese Hrnčí-
rikova 22/6, poskytovateľom 
je spol. MEDVIN, s.r.o.

TSK si dovoľuje dať 
do  pozornosti skutočnosť, 
že s účinnosťou od 1.7.2018 
nebude v  prevádzke ambu-
lancia pevnej ambulantnej 
pohotovostnej služby pre 
deti a dorast v Dubnici nad 
Váhom pre spádové územie 
okresu Ilava, ani ambu-
lancia pevnej ambulantnej 
pohotovostnej služby pre 
deti a  dorast v  Bánovciach 
nad Bebravou pre spádové 
územie okresu Bánovce nad 
Bebravou. Do  dnešného 
dňa totiž Ministerstvom 
zdravotníctva SR nebol 
v ybraný ani poverený 
v ýkonom a mbu la nt nej 
pohotovostnej služby pre deti 
a dorast žiadny poskytovateľ. 
Občania uvedených okresov, 
ktorých zdravotný stav si 
bude vyžadovať poskytnutie 
ambulantnej pohotovostnej 
služby, môžu navštíviť naj-
bližšiu ambulanciu pevnej 
ambulantnej pohotovostnej 
služby pre deti a  dorast 
v zmysle aktuálneho rozpisu. 
Po  novom tak Dubničania 
a  Ilavčania spolu s  obyva-
teľmi okolitých obcí, nájdu 
najbližšiu pohotovosť pre deti 
a dorast vo Fakultnej nemoc-
nici v  Trenčíne, prípadne 

pod Lachovcom v  Púchove. 
Obyvatelia okresu Bánovce 
nad Bebravou môžu s deťmi 
vyhľadať pomoc rovnako vo 
Fakultnej nemocnici v Tren-
číne alebo na  Hrnčírikovej 
ulici v Partizánskom. 

Ambu la ncia pev nej 
ambulantnej pohotovostnej 
služby pre dospelých v Tren-
číne pre spádové územie 
okresu Trenčín začína podľa 
vyjadrenia organizátora spol. 
RZP, a. s., svoju činnosť až 
od  16. júla 2018. Do  tohto 
dátumu môžu občania 
okresu Trenčín, ktorých 
zdravotný stav si bude vyža-
dovať poskytnutie ambu-
lantnej pohotovostnej služby 
pre dospelých, navštíviť 
najbližšiu ambulanciu pevnej 
ambulantnej pohotovostnej 
služby pre dospelých podľa 
priloženého zoznamu, alebo 
ambulancie ústavnej pohoto-
vostnej služby FN Trenčín.

Viac všeobecných infor-
mácií o zmenách v lekárskych 
pohotovostiach je zverej-
nených na  webovom sídle 
Ministerstva zdravotníctva 
SR. TSK nedokáže vznik-
nutú situáciu v rámci svojich 
kompetenčných možností 
ovplyvniť. V prípade záujmu 
o  podrobnejšie informácie, 
resp. o  podanie podnetu, 
týkajúceho sa ambulantnej 
pohotovostnej služby, preto 
obyvateľom odporúčame 
obrátiť sa priamo na MZ SR.
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Koncom júna prijal 
primátor Marián Cho-
vanec vo svojej kancelárii 
bánovské tanečníčk y 
a  jedného tanečníka zo 
Súkromnej Základnej 
umeleckej školy Ars 
Akademy. Poďakoval im 
za  reprezentáciu mesta 
a  Slovenska v  prestížnej 
súťaži Dance Star 
World Finals v  chorvát-
skom meste Poreč. 
„Som rád, že naše mesto 
takto príkladne reprezen-
tuje už veľa detí. Počas 
príjemnej návštevy dostali 
aj malú pozornosť za  svoju 
šikovnosť. Prajem celej Ars 
Akademy veľa ďalších úspe-
chov,“ povedal okrem iného 
primátor na  svojom inter-
netovom portáli. Bánovská 
tanečná skupina strávila 
na súťaži v Poreči aj s cestou 
päť dní. Počas každého dňa 
naši tanečníci z  Ars Aka-
demy absolvovali tanečné 
workshopy so svetovými 
tanečníkmi a choreografmi 

- Dylan Mayoral z Londýna, 
Marty Kudelka - dvorný 
choreograf Justina Timber-
lakea, Željko Božić a Matic 
Zadravec zo Slovinska, 
Lil Phil a  ďalší. Na  Dan-
cestar súťažili tanečníci 
z  krajín ako Južná Afrika, 
Rumunsko, Chorvátsko, 
Rakúsko, Maďarsko, Bul-
harsko, Brazília, Taliansko, 
Rusko, Filipíny a  ďalšie. 

V  silnej konkurencii naši 
síce neobstáli na  prvých 
priečkach, ale to nebol ich 
cieľ. Obrovským úspechom, 
v čo ani vo sne nerátali, bola 
len samotná kvalifikácia, 
ktorú úspešne zvládli ešte 
v  marci v  Nitre. Poďako-
vanie za to, že sa tejto súťaže 
mohli zúčastniť, patrí aj 
sponzorom a  ľuďom, ktorí 
im držali celý čas palce 

a podporovali ich. Špeciálne 
poďakovanie za  podporu 
adresovali osobne, ale aj 
cez internet primátorovi 
Mariánovi Chovancovi 
a  poslancom Mestského 
zastupiteľstva v Bánovciach 
nad Bebravou, ktorí ich 
finančne podporili. Viac 
o  ich pobyte v  Poreči 
na facebooku Ars Akademy. 
 (r), Foto: MsÚ

Mestský úrad Bánovce nad Bebravou 
príjme do pracovného pomeru 

opatrovateľku 
s praxou v ovládaní pásového schodolezu.

Požadované vzdelanie: vyššie, úplné stredné, 
stredné odborné, nižšie stredné odborné vzdelanie 
získané v odbore vzdelávania so zameraním na opat-
rovanie alebo na  poskytovanie zdravotnej starostli-
vosti, alebo akreditovaný kurz opatrovania najmenej 
v rozsahu 220 hodín. 

Kontakt: osobne na MsÚ Bánovce nad Bebravou, 
č. dverí 17, tel. číslo: 038 / 7629 119

Oznam pre obyvateľov Trenčianskeho 
samosprávneho kraja, týkajúci sa 

zmien v poskytovaní pohotovostnej služby, 
ktoré vstúpili do platnosti v nedeľu 1. júla 
2018. Lekárska služba prvej pomoci sa mení 
na ambulantnú pohotovostnú službu. Tá nebude 
dostupná do ranných hodín, ale len do 22.00 h 
večer. Ďalšie zmeny sa dotknú najmä okresov 
Ilava, Bánovce nad Bebravou a Trenčín. 
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Seniori partnerských samospráv 
cezhraničného regiónu ako zdroj efek-
tívnej spolupráce je názov nového pro-
jektu, ktorý je fi nancovaný zo zdrojov 

Európskej únie a  spolufinancovaný 
partnerskými samosprávami. Jeho 
cieľom je prehĺbiť spoluprácu medzi 
partnerskými obcami v oblasti riešenia 
problematiky aktívneho starnutia. Rea-
lizácia hlavných aktivít projektu pre-
bieha od februára 2018 do januára 2019. 
V rámci aktivít projektu je pre seniorov 
pripravený pestrý program pozostá-
vajúci z  rôznych vzdelávacích aktivít, 
workshopov v  oblasti informačných 

technológií, zdravého životného štýlu, 
prvej pomoci, prevencie kriminality 
a ďalších oblastí. Pre cieľovú skupinu sú 
pripravené taktiež rôzne kultúrno-rela-
xačné aktivity, počas ktorých budú 
mať možnosť spoznať kultúru, históriu 
a  tradície oboch partnerských samo-
správ. Priebežná spätná väzba na reali-
zované aktivity je pozitívna a prispieva 
k efektívnej cezhraničnej spolupráci. 
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Medzinárodný projekt mesta 
s partnerskou samosprávou Milotice

Budeme mať nové komunitné centrum

Mesto opäť vyhlásilo súťaž pre obyvateľov bytových domov

Najkrajšia predzáhradka 2018
Mesto Bánovce nad 

Bebravou, ako vyhlaso-
vateľ súťaže aj pre rok 2018 
vyhlásilo súťaž Najkrajšia 
p r e d z á h r a d k a  p r e d 
bytovým domom v  meste 
Bánovce nad Bebravou.

Cieľom súťaže je krášliť 
mestské prostredie kveti-
novou výsadbou a  zeleňou 
na verejných priestranstvách 
pred bytovými domami, 
motivovať občanov k snahe 
starať sa o  estet ický 
vzhľad a  čistotu svojho 
bezprostredného okolia, 
vytvárať spoločne krajšie 
bývanie a  zdravšie životné 
prostredie v  meste. Súťaž 
je určená pre obyvateľov, 
ktorí bývajú v  bytových 
domoch na  území mesta 
Bánovce nad Bebravou. 
Počas úprav okolia byto-
vých domov sa pritom 
nesmú svojvoľne vysádzať 
a presádzať stromy, ani kry. 
Sadiť sa môžu iba kvety 
a  bylinky. Rastliny nesmú 
byť invázne (nepôvodné, 
ktoré sa nekontrolovane 
šíria a  vytláčajú pôvodné 

rastliny). Neodporúčame 
tiež vytváranie rôznych 
obrúb, ktoré by sťažovali 
kosenie trávnikov. Súťaž 
začína dňom vyhlásenia 
5. júna a  potrvá do  30. 
augusta 2018. 

Súťažiaci zašlú zo 
sledovaného súťažného 
obdobia maximálne dve 
fotogra f ie .  Môžu ta k 
urobiť elektronicky na: 
predzahradka@banovce.sk 
alebo poštou, prípadne ich 
doručia osobne na mestský 
úrad, oddelenie životného 
prostredia a  to najneskôr 
do  30. augusta 2018. 
Súťažiaci uvedie kontaktné 
údaje: meno, priezvisko, 
adresa a  kontakt (tel. č. 
alebo e-mail), miesto reali-
zácie predzáhradky (ulica 
a  číslo bytového domu). 
Vyhodnotenie a  odo-
vzdanie cien bude v októbri, 
o presnom termíne a mieste 
budú výhercovia vyro-
zumení telefonicky alebo 
poštou. Súťažné predzá-
hradky budú hodnotené 
š i r ok ou  ve r e jno s ť ou 

v  internetovom hlasovaní 
na  základe zaslanej foto-
grafie. Kritéria na  hod-
notenie predzáhradky sú 
celkový estetický vzhľad 
a  kompozícia , pomer 
zastúpenia kvetín, byliniek 
a udržiavanie predzáhradky 
v sledovanom období.

Majiteľ víťaznej pred-
záhradky získa 200 eur 
a  záhradkársky balíček 
v  hodnote 50 eur, druhé 
miesto bude ocenené sumou 
150 eur a  balíčkom, tretie 
miesto sumou 100 eur 
a balíčkom. 

Vyhlasovateľ súťaže si 
vyhradzuje právo zverejniť 
fotog ra f ie  ocenených 
predzáhradiek v  t lači 
a na webstránke organizá-
tora súťaže. Prihlásením 
sa do súťaže dáva účastník 
súhlas organizátorov i 
súťaže na  spracovanie 
osobných údajov v  roz-
sahu: meno, priezvisko, 
adresa bydliska v súlade so 
zákonom č. 122/2013 Z. z. 
o ochrane osobných údajov 
v znení noviel. 
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Ako využívajú školy 
ponuky mesta?

Mesto Bánovce nad Bebravou od roku 2015 posky-
tuje pre všetky školy a škôlky v meste rôzne programy 
preventívno-náučného projektu pod názvom 
Poznaním k hodnotnému životu. Ide o projekt s osem-
násťročnou tradíciou, ktorý získal viacero národných 
i medzinárodných ocenení, medzi ktoré patrí aj trojná-
sobná reprezentácia SR na prestížnej súťaži Európskej 
únie zameranej na  oceňovanie najlepších projektov 
realizujúcich prevenciu kriminality. 

Projekt sa obsahovo zameriava na  všetky vekové 
skupiny, pričom pozornosť venuje prioritne deťom 
v materských, základných a stredných školách. Nezabúda 
však ani na  pedagógov, rodičov a  seniorov. Materské 
školy každoročne využívajú náučný program Bezpečná 
škôlka. Ide o  aktivity určené deťom v  predškolskom 
veku, počas ktorých sú hravou formou informované 
o tom ako sa správať počas stretnutí s neznámou osobou, 
ako zaobchádzať s nájdenými predmetmi na zemi (napr. 
s injekčnou striekačkou), ale aj o nevhodnosti sledovania 
fi lmov pre dospelých a  taktiež o  práci a  pomôckach 
polície. Súčasťou programu sú interaktívne hry, rozprá-
vanie o dôležitosti dodržiavania hygieny, pričom najob-
ľúbenejšou časťou je sprievodný program terapeutického 
psa Amiga. Tento pes pomohol zbaviť už stovky detí 
strachu zo psov a napomohol k zlepšeniu psychického 
stavu deťom s rôznymi komunikačnými problémami. 

Základné a  stredné školy v  meste si mohli vybrať 
z  množstva náučných programov, z  ktorých najžiada-
nejšie sú:
1. Drogy, díleri a fakty o nich
2. Riziká na sociálnych sieťach a na internete
3. Prevencia šikanovania a  domáceho násilia – úcta 

a sebaúcta
4. Prevencia manipulácie osobnosti
5. Prevencia obchodovania s ľuďmi
6. Bezpečná škola (bezpečnostné programy pre deti I. 

stupňa základnej školy)
7. Malý detektív (náučný interaktívny program ako si 

správne zapamätať opis osoby)
8. Pozitívna motivácia mládeže
9. Základné rady ako byť v bezpečí
10. Úcta k  rodičovstvu – význam úcty a  sebaúcty 

v citových vzťahoch
11. Sekty a náboženstvá
12. Prevencia grafi ty
13. História a práca polície
14. Kurz sebaobrany pre dievčatá a učiteľky.

Všetky uvedené aktivity môžu školy v meste vyu-
žívať bezplatne. Túto možnosť zabezpečil pre Bánovce 
nad Bebravou primátor Marián Chovanec, ktorý v roku 
2015 prevzal projekt pod svoju záštitu. Cieľom jeho 
realizácie je zníženie kriminality a  vytvorenie väčšej 
bezpečnosti v  meste, čo sa už reálne podarilo. Svedčí 
o  tom vyhlásenie tohto okresu ako jedného z  najbez-
pečnejších na Slovensku. Aj z uvedeného dôvodu preto 
prichádzajú čoraz častejšie žiadosti o  jeho realizáciu 
z rôznych regiónov Slovenska. Mesto sa však aktuálne 
obracia na rodičov a kladie im otázku: Ktoré z uvedených 
programov sprístupnila škola pre vaše dieťa?
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Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámery:
 nájom pozemku z  dôvodu hodného osobitného 
zreteľa - Mesto Bánovce nad Bebravou ako prenajímateľ 
a spoločnosť HrTech s.r.o., 9. mája 592/22, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou, IČO: 45 958 823, ako nájomca.
 predaj časti pozemku z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa - Mesto Bánovce nad Bebravou ako predávajúci 
a  spoločnosť Západoslovenská distribučná, a.s., Čule-
nova 6, 816 47 Bratislava, IČO: 36 361 518, ako kupujúci.
 ponuka na  nájom nebytového priestoru v  budove 
Domu služieb na nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci sa 
na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 20,24 m2. 
Bližšie informácie získate na stránke mesta: 
www.banovce.sk

Mesto Bánovce nad 
Bebravou aktuálne realizuje 
ďalší projektový zámer, ktorý 
má sociálny charakter. Kon-
krétne ide o  rekonštrukciu 
pavilónu Základnej školy 
Gorazdova, v  ktorej sídli 
Občianske združenie ŠHOK. 
Cieľom je vybudovať nové 
komunitné centrum, ktorého 
cieľom bude podporovanie 
zvyšovania sociálnych zruč-
ností, predchádzanie sociál-
no-patologickým javom, 
poradenská činnosť pre 

klientov centra, poskytovanie 
vzdelávacích a  voľnočasových 
aktivít. Aktuálne prebieha 
rekonštrukcia a  zateplenie 
strechy nad celým pavilónom. 
Postupne dôjde k výmene okien 
a  vstupných dverí za  plastové. 
Práce sa tiež dotknú kúrenia 
a  pripojenia na  už existujúce 
rozvody. Celkové finančné 
náklady na  uvedené práce pre-
siahnu 50  000 eur. Ukončenie 
všetkých rekonštrukčných prác 
je predpokladané do  júla 2018. 
 Tlačová správa mesta

Na základe výzvy 
vyhlásenej v programe 

cezhraničnej spolupráce 
Interreg medzi Slovenskou 
a Českou republikou sa mesto 
Bánovce nad Bebravou spolu 
s partnerskou obcou Milotice 
zapojili do projektu.
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„To nie sú len vyučovacie 
hodiny, ale aj veľa, veľa voľného 
času, ktorí žiaci i pedagógovia 
obetujú pre prípravu do  rôz-
nych súťaží. Milí žiaci, neza-
budnite na  svojich učiteľov, 
ktorí stáli pri vás vo vašich 
začiatkoch...“ povedal okrem 
iného vo svojom príhovore 
primátor Marián Chovanec. 

A zároveň im k úspechom ešte 
raz pogratuloval, poďakoval 
za reprezentáciu školy a mesta 
a  zaželal pekné prázdniny, 
kde budú opäť čerpať nové 
sily. Ocenenie udelilo mesto 
celkom ôsmim žiakom, ktorí 
sa umiestnili na  popredných 
miestach v medzinárodných, 
celoslovenských, krajských, 
okresných a  obvodných 
kolách súťaží. Všetky tieto 
súťaže sú neoddeliteľnou 
súčasťou výchovno-vzdeláva-
cieho procesu. Návrhy na oce-
nenia zasielali na školský úrad 
riaditelia škôl. A z nich vybe-
ráme charakteristiky našich 
najlepších žiakov v  skrátenej 
podobe... 

Adam Strapek je žiakom 
8.C triedy ZŠ Duklianska. 
Je rozhľadený vo viacerých 
predmetoch a  oblastiach, 
zaujíma sa o politické dianie 
vo svete i doma, šport, cesto-
vanie, kultúrne i  historické 
pamiatky. Neustále sa vzde-
láva a  študuje aj vo svojom 
voľnom čase. Odmalička rád 
číta, bavia ho predmety ako 
geografi a, dejepis, slovenský 

jazyk a matematika. Zapája sa 
do viacerých súťaží, napr. geo-
grafi cká olympiáda, dejepisná 
olympiáda, matematická 
olympiáda, Štúrov a  Dub-
čekov rétorický Uhrovec, 
Expert, Matematický Klokan, 
Pytagoriáda. Tento školský 
rok, tak ako aj predchádza-
júce, bol úspešným riešiteľom 

viacerých súťaží a  dosiahol 
aj niekoľko popredných 
miest. V  okresnom kole 
matematickej olympiády prvé 
miesto, v  geografi ckej olym-
piáde prvé miesto v  okrese 
a  druhé v  kraji, v  dejepisnej 
olympiáde bol prvý v okrese 
aj v kraji a z celoslovenského 
kola si priniesol krásne druhé 
miesto v celoslovenskom kole. 
Adama na súťaže pripravovala 
učiteľka a jeho mama Andrea 
Strapeková.

Ladislava Lukášová 
je žiačkou 5.A triedy ZŠ 
Školská a  dosahuje výborné 
vyučovacie výsledky. Je prí-
kladom pre mnohých žiakov 
v  plnení si školských povin-
ností, v  správaní a  zapájaní 
sa do mimoškolskej činnosti. 
Voľný čas venuje príprave 
na rôzne vedomostné súťaže, 
plávaniu a  hre na  f lautu. 
Úspechy dosiahla v  mate-
matických, literárnych, 
geografických súťažiach, 
v  informatike a  v  súťaži 
zameranej na  poskytovanie 
prvej pomoci, najbližšie má 
však k  matematike. Získala 

prvé miesto v okresnom kole 
matematickej olympiády, 
piate miesto v  okresnom 
kole Pytagoriády, na  úrovni 
celoslovenského kola 
získala 93,5 % úspešnosti 
v  Matematickom Klokanovi, 
druhé miesto v  okresnom 
kole geografi ckej olympiády, 
prvé miesto v  obvodovom 
kole Vesmír plný vedomostí. 
Na  úrovni celoslovenského 
kola získala 97 % percentil 
v informatickej súťaži i-Bobor 
v kategórii Bobrík. Na úrovni 
celoslovenského kola tretie 
miesto v  súťaži Detská roz-
právková Žilina a titul Mladý 
Jesenský, je členkou družstva 
mladých záchranárov, ktoré 
v   okresnom kole získalo 
prvé miesto. Na matematické 
súťaže Ladislavu pripravovala 
učiteľka Viera Michalková. 

Alexandra Káčerová je 
žiačkou 9. triedy ZŠ Parti-
zánska, kde je vynikajúcou 
žiačkou. Potvrdila to aj 
na Testovaní 9, kde v testoch 
z  matematiky i  slovenského 
jazyka a  literatúry dosiahla 
fantastických 100 %! V  špor-
tových súťažiach dosiahla via-
cero významných úspechov. 
V  okresných kolách získala 
prvé miesta v  cezpoľnom 
behu, stolnom tenise, volej-
bale, malom futbale a atletike 
(skok do výšky a štafeta). Prvé 
miesta dosiahla aj so svojimi 
spolužiačkami v  regio-
nálnom kole stolného tenisu, 
malého futbalu , vo volejbale 
druhé, v krajskom kole stol-
ného tenisu a malého futbalu 
druhé miesto. Jej všestran-
nosť dokazujú aj výrazné 
úspechy vo vedomostných 
súťažiach – prvé miesto 
v  okresnom kole fyzikálnej 
olympiády a  tretie miesto 
v  okresnom kole biologickej 
olympiády, bola aj úspešnou 
riešiteľkou olympiád z  deje-
pisu a geografi e. V súťaži Čo 
vieš o  hviezdach bola prví 

v  okrese, druhá v  regióne 
a  štvrtá v  kraji. So žiačkou 
prišiel na  slávnosť učiteľ 
Tomáš Dlábik. 

Jakub Junás je žiakom 
9. B triedy ZŠ Komenského, 
ktorý si začiatkom júna 
prevzal na  Trenčianskom 
hrade aj ocenenie Talent 
Trenčianskeho kraja. O  jeho 
úspechoch sme informovali 
v  prechádzajúcom čísle 
Bánovských novín, spome-
nieme len tie najdôležitejšie... 
Je viacnásobným víťazom 
olympiády v  anglickom 
jazyku na okresnej i krajskej 
úrovni. Ako šiestak, siedmak, 
ôsmak a  deviatak bol 
na prvom mieste v okresnom 
kole, ako siedmak, ôsmak 
a  deviatak bol na  prvom 
mieste v  krajskom kole. 
Školu, mesto Bánovce nad 

Bebravou i  celý Trenčiansky 
kraj reprezentoval trikrát 
v celoštátnom kole olympiády 
v  anglickom jazyku, kde 
v  školskom roku 2015/2016 
sa umiestnil na  8. mieste, 
v  školskom roku 2016/2017 
na  6. mieste,  v  školskom 
roku 2017/2018 na 2. mieste. 
Jakuba na  súťaže pripravo-
vala učiteľka Helena Šulová.

Andrej Súkeník je 
žiakom 9. ročníka ZŠ 
Gorazdova. Dosahuje vyni-
kajúce študijné výsledky, má 
vzorné správanie a  hlavne 
obrovský talent vo viacerých 
oblastiach, ktorý preukazoval 
počas celého štúdia na  zák-
ladnej škole poprednými 
umiestneniami na  olympiá-
dach. Jeho silnou stránkou 
sú najmä prírodné vedy, 
v  ktorých dosiahol v  tomto 
školskom roku najväčší 
úspech, keď vyhral okresné 
kolo chemickej olympiády 
a  v  krajskom kole skončil 
na  siedmom mieste, taktiež 
sa mu podarilo obsadiť 
tretie miesto na  okresnom 
kole biologickej olympiády 

v  kategórií E – zoológii. 
Zúčastnil sa aj okresného 
kola matematickej, fyzikálnej 
a  geografickej olympiády. 
Jeho nadanie sa preukazovalo 
aj v  súťažiach v  anglickom 
jazyku a  v  tomto školskom 
roku obsadil v  okresnom 
kole štvrté miesto. Aktívne sa 
venuje vzdelávaniu aj mimo 
vyučovania, rád študuje 
odbornú literatúru, obľubuje 
hlavne encyklopédie a  jeho 
túžbou je pracovať v  oblasti 
vedy. Andreja na  slávnosti 
sprevádzala triedna učiteľka 
Eva Balážik. 

Karin Mikušová je 
z  oktávy Gymnázia Janka 
Jesenského. Karin získala 
prvé miesto v  krajskom kole 
olympiády ľudských práv 
a  trináste v  celoslovenskom 
kole. Je výbornou študentkou 

a  reprezentantkou školy, ale 
predovšetkým zanietenou 
dobrovoľníčkou. Vypracovala 
a  zrealizovala projekt Kom-
prax a bola jednou z najaktív-
nejších účastníčok školského 
projektu Comenius – medzi-
národné partnerstvá, je 
členkou žiackej školskej rady. 
Je nápomocná pri organizo-
vaní rôznych mimoškolských 
aktivít aj nadnárodného cha-
rakteru, napríklad sa venuje 
zahraničným stážistom. 
Práve v  čase slávnosti bola 
na  expedícii s  cieľom získať 
striebornú medailu v projekte 
DofE - Medzinárodná cena 
vojvodu z Edinburghu, preto 
jej ocenenie prevzala matka 
Katarína Mikušová. Štu-
dentku pripravovala na súťaž 
o  ľudských právach učiteľka 
Magdaléna Dobiášová. (Viac 
o  Karin, o  ľudských právach 
v  samostatnom článku z  jej 
pobytu v sídle OSN.) 

Peter Krčmárik je štu-
dentom III. ročníka Strednej 
odbornej školy strojníckej 
v študijnom odbore mechanik 
počítačových sietí. Počas 

celého štúdia dosahuje 
dobré výsledky a  má vzorné 
správanie. Okrem školských 
povinností sa venuje aj 
športu. Z  jeho úspechov 
spomenieme prvé miesto 
na Majstrovstvách Slovenskej 
republiky 2017 v  trojboji 
do  59 kg - dorast, druhé 
miesto na Majstrovstvách Slo-
venskej republiky 2018 v troj-
boji do 66 kg - junior a druhé 
miesto na Majstrovstvách SR 
v tlaku v ľahu na lavičke - vo 
váhovej kategórii do  66 kg – 
v kategórii juniori. Petra pri-
pravoval Viliam Janáč, učiteľ 
telesnej a športovej výchovy.

Ľuboš Kováč je žiakom 
3. ročníka Základnej 
umeleckej školy Dezidera 
Kardoša hudobného odboru. 
Patrí k  najúspešnejším 
žiakom  v  speváckej triede. 

Na  celoslovenskej speváckej 
súťaži PINK SONG vo 
Zvolene doposiaľ získal 
štyri zlaté pásma a  jedno 
strieborné.  Tieto ocenenia 
získal  v  dvoch kategóriách 
v speve - v klasickom sólovom 
a  populárnej piesne. Ľuboš 
je snaživý talentovaný 
žiak, dosahuje vynikajúce 
výsledky počas štúdia spevu. 
Vzorne reprezentuje školu 
aj účinkovaním na verejných 
koncertoch organizovaných 
našou školou. Jeho triednou 
učiteľ kou je Katarína 
Verešová.

Ako inak, kultúrnym 
obohatením slávnosti boli 
piesne v  podaní oceneného 
Ľuboša Kováča. Diplomy 
a vecné ceny si žiaci prevzali 
z  rúk primátora Mariána 
Chovanca, ku gratulácii sa 
pripojila jeho zástupkyňa 
Dana Švecová a vedúca škol-
ského úradu Monika Ašveru-
sová. A nakoniec sa pripája aj 
redakcia Bánovských novín...

 Text a foto: 
 Alena Borszéková 

školstvo4

Primátor Marián Chovanec s najúspešnejšími žiakmi našich škôl 
Talenty mesta Bánovce nad Bebravou 2018

Ocenení žiaci s primátorom Mariánom Chovancom, jeho zástupkyňou Danou Švecovou a s učiteľmi, ktorí ich na súťaže pripravovali

Každoročne sa koncom školského 
roka primátor mesta Marián 

Chovanec stretáva s najlepšími žiakmi 
bánovských škôl, ktorí v uplynulom 
období dosiahli mimoriadne úspechy. 
Slávnostné oceňovanie Talent mesta 2018 
sa uskutočnilo 26. júna v obradnej sieni 
mesta aj za prítomnosti pedagógov, ktorí 
žiakov na súťaže pripravovali.
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V  jeden piatok som 
zaparkovala pred posilňovňou 
na  Severe a  kým som si 
vyberala veci z  auta, prišlo 
za  mnou malé rómske 
dievčatko. „Dáš mi 40 centov 
na  chleba?“ pozrela na  mňa 
čiernymi očkami... a  ja som 
v  nich - tam, niekde hlboko 
zbadala šibalské ohníčky. „Nie, 
peniaze ti nedám, ale ak chceš, 
mám tu vianočku... alebo 
žemle... a  aj polku čerstvého 
chleba,“ dávam jej na  výber 
z ponuky mojich sobotňajších 
raňajok. Dieťa - myslela som 

si, že hladné - bez nadšenia 
siahlo po  vianočke a  ja som 
v  sebe márne hľadala dobrý 
pocit z  pomoci blížnemu. 
Pred vstupom do budovy som 
sa ešte raz obzrela a  uvidela 
som, ako dve malé kamošky 
sedia na  múriku a  jedia 
„moju“ vianočku. Tak predsa 
to prišlo! Môj edukatívno - 
prospešný počin. Rezonoval vo 
mne, až kým som nešla domov 
a  na  tom istom múriku som 
uvidela fajčiť dvoch malých 
kamošov. Šibalské ohníčky 
v očiach... aj v praxi...  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Obývačky pod platanom s Markou a Braňom

Predzvesťou prázdnin a  toho, 
že už stoja za  dverami, bolo prvé 
stretnutie v Obývačke pod platanom. 
Vo štvrtok 28. júna otvorila svoj 
exteriérový interiér, pre skalných 
fanúšikov „obývačkovej“ kultúry. 
Stredobodom tejto obývačky ale nie 
je telka. Toto leto to budú hlavne 
knihy... vy, ktorí ste tam neboli, 
neviete, že budeme mať nielen 
horúce, ale aj Prečítané leto... a  to 
preto, aby deti počas prázdnin 
zabudli, ako vyzerá školská učeb-
nica, ale aby nezabudli, ako vyzerá 
kniha - plná fantázie a rôznych zaují-
mavých príbehov. Presne také detské 
knihy píše Marka Staviarska, prvá 
obývačková hosťka. Vyštudovala 
fi lmovú produkciu na  VŠMU, stala 
sa matkou a následne spisovateľkou. 
Veď prečo aj nie, keď priviedla na svet 
takú dokonalú inšpiráciu - dcérku 
Marinku. Jej prvá kniha sa teda volá 
Marinka Somarinka... citlivo a milo 
v  nej prepája svet detskej fantázie, 
s tým naším - dospeláckym. Ukážky 
z  tejto knižky nám prečítala malá, 
zanietená čitateľka Rebeka, a práve 
jej hlások, nesúci sa v  mikrofóne 
námestím, prilákal pod platan viac 
návštevníkov. Marka Staviarska 
napísala aj ďalšie detské dielka: 
Eliška, Opováž sa toto prečítať a Prí-
šeráci. Má aj fi lmové sny a plány a tak 
budeme o nej ešte určite počuť. Rov-
nako príjemné ju bolo aj vidieť a hoci 
to bolo posedenie takmer medzi 
kvapkami dažďa, nebol to márne 

strávený čas... Škoda, že nás na tento 
pocit nebolo v obývačke viac. A tak 
príďte nabudúce... zastavte sa, aj keď 
len na chvíľu. Je to zastavenie, ktoré 
má svoj význam... 

***

Obývačka pod platanom otvorila 
svoje pomyselné dvere aj v  stredu, 
štvrtého júla... pre tých, ktorí chcú 
mať Prečítané leto a,  samozrejme, aj 
pre hosťa - Braňa Jobusa. Braňo bol 
pod platanom aj pred dvomi rokmi 
a tak sa cítil ako doma... ale Braňo sa 
cíti ako doma všade. Je nezameniteľný 
- svojím rečovým prejavom, svojou 

úprimnosťou, bezprostrednosťou, 
nadhľadom a slobodou vlastných myš-
lienok. Je hlavne spevák a hudobník. 
Do  povedomia sa dostal ako líder 
hudobných skupín Karpatské chrbáty, 
Vrbovskí víťazi, či projektu Abusus. 
V roku 2006 napísal prvú knihu Lás-
kavé rozprávky. V  roku 2009 to boli 
Zázračné rozprávky. Veľkej obľube sa 
tešia jeho príbehy o  mufl ónovi Anci-
jášovi, ale aj iné, napríklad Ja nič, ja 
muzikant, Plajko, Zvon, či Žubrienky 
inštalatérky. 

Metaforou, že Braňo píše jazykom 
svojho srdca, asi presladím jeho “roc-
kerský image“, ale najlepšie vystihnem 
podstatu. A tak sa jeho vlastné životné 
príbehy dostávajú do kníh a tie vymys-
lené ho často prekvapia v  reálnom 
živote. Vraj má patent na plnenie snov 
a  tie jeho sa mu všetky splnili. Je to 
vlastne celkom jednoduché - stačí sa 
len rozhodnúť, že toto chcem a potom 
už len robiť všetko s najúprimnejším 
úmyslom. Všetko, čo si vieme pred-
staviť, musí predsa niekde existovať. 
Už len nájsť správnu cestu a ísť. Braňo 
rozprával... aj spieval... z veže sa ozval 
zvon, ako symbolické prepojenie 
s piesňou, ktorá práve znela ... a pod 
platanom vládla príjemná harmónia. 
Možno to bolo spôsobené predzvesťou 
voľného dňa... možno zato mohlo 
pekné počasie... možno aj väčší počet 
ľudí na námestí... alebo tú harmóniu 
priniesli prázdniny. Jedno viem 
určite - bol to zmysluplne strávený čas. 
 Zuzana Bridová

 Spoločenská kronika

Jaroslav Suchár  *1946
Ľudovit Strempek  *1932

Opustili nás

Marek Šanko a Anna Strempeková
Silvester Otočka a Eva Chochulová

Uzavreli manželstvo

Na foto zľava moderátorka Eva Lavríková, spisovateľka Marka Staviarska 
a riaditeľka MsKS Zuzana Janáčová... Ďalšie dve stretnutia pri knihe v Obý-
vačke pod platanom sú naplánované na koniec augusta.  foto: MsK

Od 16. hodiny sú v obývačke pripravené hry pre deti

v nedeľu o 18.30h v mestskom parku

leto leto Kulturne Kulturne 20182018
´́

... Blue Note Jazz Bandom

Blue Note Jazz Band je šesťčlenné 
zoskupenie okolo kapelníka, klari-
netistu a  speváka Andreja Depeša. 
Kapela je zložená z  hudobníkov 
z Nového Mesta nad Váhom, Piešťan 
a  Bratislavy a  pôsobí na  hudobnej 
scéne tri roky. Skladbami svojho 
repertoáru sa snažia priblížiť k tradič-
nému jazzu: „Kedže naše zloženie nie je 
typické pre dixieland, pojali sme našu 
hru viac swingovo. Snažíme sa však, 
aby sa prvky dixie v našej hudbe stále 
objavovali, keďže si myslíme, že je tohto 
žánru čím ďalej menej.“  V sextete Blue 

Note Jazz Band môžete počuť hrať 
hudobníkov: Andrej Depeš - klarinet, 
spev, Ľudovít Horský - trumpeta, 
Roland Kaník - klavír, Jakub Kačic 
- bicie nástroje, Dalibor Hornák - bas-
gitara a  Miroslav Pavlištik – gitara. 
Frontman kapely Andrej Depeš 
sa v  minulosti zúčastnil aj známej 
talentovej súťaže, kde so svojím spe-
váckym vystúpením zožal pochvalné 
hodnotenie od  poroty. Na  jeho 
vystúpenie a vystúpenie celej kapely 
sa môžete prísť pozrieť do mestského 
parku v nedeľu 22. júla o 18.30 h.

Po  dovolenkovej pauze sa 
v nedeľu 5.8. stretneme v mestskom 
parku na  komornom koncerte 
bánovskej hudobnej formácie The 
Whiskey. Tá je zložená zo skúsených 
hudobníkov a v jej repertoári nájdeme 
známe svetové hity v prevedení – ako 
sami vravia - „podľa našej chuti“. 
Mnohí z  členov pôsobili v  iných 
rôznych kapelách, no spolu im to ladí 
a  na  svojom vystúpení vedia urobiť 
naozaj príjemnú atmosféru. Príďte 
si spríjemniť leto do  parku, určite 
neobanujete.  (zj)

V Informačnom centre
Informačné centrum 

na  námestí ponúka pohľad-
nice, magnetky, ale aj 
zaujímavé knihy a  fotoknihy 
z  nášho regiónu a  o  našich 
ľuďoch. Napríklad aj o našom 
najstaršom oby vateľovi 
mesta a  jeho pomoci iným. 
V  minulom roku vydalo 
katolícke Vydavateľstvo Lúč 
stostránkovú publikáciu. Tí, 
čo majú vieru, vedia hory pre-
nášať, najmä zo spomienok, 
dnes už 97-ročného Ľuda 
Matejova z Bánoviec. 
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Tradičný športový deň gymnazistov Neber drogu – zober loptu
Škola ocenila mesto a koordinátora prevencie

Bánovská mládež na Memoriáli MUDr. Vladimíra Harineka

Riaditeľka školy Elena 
Kacvinská v  športovom 
areáli školy privíta la 
zástupkyňu primátora Danu 
Švecovú a  koordinátora 
prevencie k r imina l it y 
mestského úradu Miroslava 
Schlesingera. Hostia si z  jej 
rúk prevzali ďakovné listy, 
ktoré gymnázium veno-
valo mestu a  Miroslavovi 
Schlesingerovi za  realizáciu 
projektu Poznaním k  hod-
notnému životu v  ich škole. 
Projekt pre mesto sprostred-
koval v  roku 2015 primátor 
Marián Chovanec. Autorom 
projektu je Miroslav Schle-
singer, ktorý preventívne 
a náučné programy projektu 
veľmi úspešne realizoval. 
Projekt mal tri etapy, v rámci 
ktorých žiaci gymnázia 
postupne absolvovali témy 
zamerané na  prevenciu 
drogových závislostí, mani-
puláciu osobnosti,  pozitívnu 
motiváciu, besedy zamerané 
na prevenciu rizík na sociál-
nych sieťach a  internete, 
informácie z oblasti ochrany 

osobných údajov, dozvedeli 
sa o  problematike obchodo-
vania s  ľuďmi a zaoberali sa 
aj sebaúctou v  partnerských 
vzťahoch. Dievčatá získali 
ako bonus základné pravidlá 
sebaobrany. Prednášku 
absolvovali i  pedagógovia 
a  záujemcovia z  radov 
rodičov. „Naša škola získala 
titul Najbezpečnejšia škola 
v  Bánovciach nad Bebravou. 
To všetko vďaka tomu, že 
mesto umožnilo realizáciu 
projektu aj na  našej škole, 
hoci jej zriaďovateľom je 
Trenčiansky samosprávny 
kraj. V nemalej miere aj vďaka 
záujmu žiakov o  stretnutia 
s  pánom Schlesingerom 
a  vďaka výborným ohlasom, 
ktoré zaznievali po  besedách 
s  ním. No a  predovšetkým 
vďaka vedomostiam a skúse-
nostiam samotného realizá-
tora projektu. Budeme veľmi 
radi, ak projekt nájde svoje 
pokračovanie a  my budeme 
účastníkmi tohto pokra-
čovania. Mestu i  autorovi 
projektu Miroslavovi Schle-

singerovi srdečne ďakujeme,“ 
hovorí Elena Kacvinská.

Prevencia drogových 
závislostí a  iných sociálno-
patologických javov v  ško-
lách je dôležitou súčasťou 
systému účinných preven-
tívnych aktivít zameraných 
na  ochranu detí a  mládeže 
v  zmysle dodržiavania 
medzinárodných dohovorov, 
najmä Deklarácie práv 
dieťaťa, Dohovoru o  prá-
vach dieťaťa a  je v  súlade 
s  Národnou protidrogovou 
stratégiou. „Výchovu a vzde-
lávanie v  oblasti primárnej 

prevencie závislosti v školstve 
je potrebné realizovať v širšom 
kontexte prevencie sociálno-
patologických javov v  zmysle 
pozitívnej výchovy k  formo-
vaniu zdravého životného 
štýlu. K  tomu prispievajú 
najmä športové aktivity 
a utváranie optimálnych pod-
mienok pre rozvoj osobnosti 
jednotlivca. Naším dlho-
dobým cieľom je organizovať 
kultúrne a  športové aktivity 
zamerané na posolstvo života 
bez drog. Do šiesteho ročníka 
nášho podujatia Neber drogu 
– zober loptu sa tento rok 

zapojilo 143 žiakov z  trinás-
tich tried,“ informuje Rudolfa 
Novotná, ktorá stojí za  pro-
tidrogovými podujatiami už 
sedem rokov. 

Za  aktívneho povzbu-
dzovania spolužia kov 
majú jednotlivé športové 
disciplíny aj svojich víťazov. 
Medzi „nižšími“ triedami 
z 8-ročného gymnázia, ktoré 
bojovali na  ihrisku v  areáli 
gymnázia, bola vo vybíjanej 
najlepšia sekunda, za  ňou 
príma a tercia, v mini futbale 
bolo poradie - tercia, kvarta 
a  sekunda. Vo volejbale 

dievčat vyšších tried, ktoré 
zápolili v  telocvični Soko-
lovne, zvíťazila trieda 2.B, 
druhé bolo družstvo 3.A plus 
septima, a  tretie miesto zís-
kala 1.B trieda. Chlapci si zas 
merali sily v  areáli ŠHOK-u 
na  Dubničke vo futbale. 
Víťazom sa stala trieda 2.A, 
druhé bolo družstvo z  3.B 
a  3.A, tretie miesto sa ušlo 
sexte. Žiaci – víťazi jednot-
livých kategórií si diplomy 
a  ceny prevzali v  posledný 
deň školského roka z  rúk 
svojich triednych učiteľov 
spolu s vysvedčeniami.  (ab)

Harinekov memoriál je súťaž dobro-
voľníkov SČK v poskytovaní laickej prvej 
pomoci. Podstatou vzniku tejto súťaže bola 
myšlienka lekára MUDr. Vladimíra Hari-
neka o nevyhnutnosti intenzívnej výučby 
prvej pomoci medzi laikmi. Veď práve 
laici „nezdravotníci“ sú prvými na mieste 
nehody, či krízovej situácie. Vykonať život 
zachraňujúce úkony je potrebné ešte pred 
príchodom záchranky. Práve prvých pár 
minút je rozhodujúcich...

Tento rok bolo nachystaných celkovo 
trinásť stanovíšť, z  toho deväť súťažných 
- hromadná dopravná nehoda, výbuch 
plynu v  dome, zranení cudzí návštevníci 
v  katakombách či hokejisti na  zimnom 
štadióne... Tieto a ďalšie život ohrozujúce 
modelové situácie museli zvládnuť v rámci 
tímovej súťaže prvej pomoci družstvá 
SČK z celého Slovenska. Naši mládežníci 
z Bánoviec nad Bebravou hrdo reprezen-
tovali náš územný spolok i mesto Bánovce, 
bojovali aj o posledné cenné body a to sa 

patrične ukázalo aj na umiestnení. Skon-
čili na krásnom piatom mieste z 29 tímov 
celého Slovenska. A my už len dodávame, 
že Vladimír Harinek, rodák z  Bánoviec 

nad Bebravou, získal v  minulom roku 
ocenenie Osobnosť mesta Bánovce nad 
Bebravou in memoriam.

 Text a foto: Mládež SČK

Na foto kapitáni družstiev s Rudolfou Novotnou

Zľava Jana Števanková (veliteľka tímu), Monika Cichovská, Pavol Baránik, Terézia 
Ládiová a Veronika Kovačiková.

Gymnázium Janka Jesenského už 
sedem rokov realizuje na konci 

školského roka športový deň s názvom 
Neber drogu – zober loptu. V spolupráci 
s učiteľmi telesnej výchovy ho organizuje 
protidrogová koordinátorka školy Rudolfa 
Novotná. V tomto roku malo podujatie aj 
sviatočný lesk. Vedenie školy oceňovalo... 

Posledný júnový víkend sa päťčlenný tím bánovskej mládeže 
Slovenského Červeného kríža zúčastnil celoslovenskej súťaže 

Družstiev SČK - XXVI. ročníka Memoriálu MUDr. Vladimíra 
Harineka v Žiline. Piate miesto ich potešilo...
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Adam Briešťanský zo ZŠ Školská  aj o nedokonalosti právneho systému
Prípadov stalkingu v kyberpriestore pribúda

Dobré rady (nielen) deťom 
na výlety – aj o batohu a mobile

„Nedávno mu dokonca 
vyšiel článok s  názvom 
Trestnoprávna úprava 
stalkingu – aktuálne otázky 
teórie a  praxe, v  ktorom 
podrobne rozoberá znaky 
skutkovej podstaty trest-
ného činu nebezpečného 
prenasledovania podľa 
§360a  Trestného zákona 
a  to aj na  podklade roz-
hodovacej činnosti súdov. 
Aj keď väčšina z  nás tomu 
neporozumie, stojí za pozor-
nosť aspoň nahliadnuť 
na Adamov článok a uznať 
ako pätnásťročný chlapec 
dokáže vytvoriť niečo tak 
vysoko odborné. Adam má 
rád uvažovanie o  spoločen-
ských, historických i  poli-

tických témach, o  ktorých 
dokáže viesť vyrovnaný 
dialóg s  využitím adekvát-
nych argumentov i  protiar-
gumentov, pričom používa 
slovník aj vystupovanie 
vyspelého rečníka. Tieto 
vlastnosti potvrdil v  koreš-
pondencii s  významnými 
slovenskými osobnosťami 
právneho i  neprávneho 
prostredia...“ to je len časť 
superlatív, ktoré o  Ada-
mov i napísa la jeho 
triedna učiteľka Andrea 
Dvončová. Aké názory má 
Adam na  svet, spoločnosť 
a na právne otázky, sme sa 
pýtali priamo jeho:
 Kedy sa zvýšil tvoj záujem 
o právne veci?

Môj prvotný záujem 
o  právo vznikol zhruba 
pred dvoma rokmi. V  tom 
období sa konali voľby 
do  Národnej rady SR, 
v  ktorých získali obrovskú 
časť mandátov neonacis-
tické sily. Čítal som články 
občianskeho aktivistu Jána 
Benčíka a  všímal som si 
obrovskú neúctu neona-
cistov voči zákonu a  ich 
arogantné spôsoby vyjad-
rovania. Uvedomil som si, 
že jediným prostriedkom, 
ako možno extrémistov 
zastaviť, je prostredníc-
tvom zákona. Priviedlo ma 
to k  intenzívnemu štúdiu 
trestného a priestupkového 
práva. Iróniou osudu som 
bol práve v  8. ročníku, 
kedy sme na  hodinách 
občianskej náuky preberali 
základy práva. Ešte viac 
to vo mne záujem o  právo 
umocnilo. Pre jeho štúdium 
som sa však definitívne 
rozhodol až počas fi ktív-
neho súdneho procesu 
v  triede, kedy som sa ujal 
úlohy prokurátora – podľa 
názoru triednej učiteľky 
s  výnimočným zápalom 
a  s  bravúrne a  odborne 
zostavenou obžalobou.
 S  ktorými osobnos-
ťami najčastejšie vedieš 
korešpondenciu? 

Z osobností odborného 
právnického prostredia je 
to napríklad pán Šamko 
– sudca a  odborný garant 
portálu Právne listy, pán 
Vozár – predseda Ústavu 
štátu a  práva SAV, alebo 
pán Fekete – autor najroz-
siahlejšieho komentára 
k  Občianskemu zákonníku 
na trhu. Z ďalších význam-
ných osobností je to naprí-
klad pán Lavrík – riaditeľ 
ZUŠ v  Bánovciach nad 
Bebravou...
 Máš aj iné záujmy okrem 
práva?

Jedným z  mojich ďal-
ších záujmov je literatúra. 
Veľmi rád čítam beletriu 
i  odbornú literatúru. Tiež 
sa však venujem písaniu 
poviedok a románov, najmä 
z  kriminálneho prostredia. 
Svoju tvorbu som prezen-
toval v  súťaži literárnych 
talentov Mladý Jesenský, 
pričom som aj držiteľom 
tohto titulu. Okrem práva 
a  literatúry ma zaujímajú 
tiež dejiny 20. storočia, 
osobitne totalitných politic-
kých režimov. V tomto roku 
som získal v  krajskom kole 
dejepisnej olympiády tretie 
miesto. Spokojný som tiež 
s  ďalším mojím úspechom 
– s  prijímacími pohovormi 
na  gymnázium, kde som 

skončil ako „absolútny 
víťaz“ s  najvyšším počtom 
bodov. 
 Vráťme sa k tvojmu úspeš-
nému článku... Čo vlastne 
stalking v  trestnoprávnej 
oblasti znamená?

Označením stalking 
sa pomenúva isté psycho-
patologické správanie. 
Vyznačuje sa nepretr-
žitým prenasledovaním 
a  obťažovaním inej osoby 
v hmotnom i kybernetickom 
priestore. Od  roku 2011 je 
stalking trestným činom. 
Problematika stalkingu 
je slovenskou odbornou 
verejnosťou pomerne opo-
mínaná. Myslím si však, že 
spolu s  rozvojom techniky 
bude priamo úmerne rásť 
aj počet prípadov stalkingu 
v  kyberpriestore. Preto je 
potrebné, aby sa o túto tému 
zaujímala aj širšia verejnosť, 
nakoľko tento jav sa stáva 
fenoménom modernej doby.
 Zamýšľal si sa niekedy 
aj nad nedostatkami nášho 
trestného či iného práva? Čo 
by si ty osobne chcel urobiť 
lepšie, resp. inak?

Náš právny systém má 
viaceré nedokonalosti, ktoré 
sú spôsobené prevažne his-
torickými dôvodmi. Vláde 
sa doposiaľ nepodarilo 
rekodifikovať Občiansky 

zákonník, ktorý je z  roku 
1964 a  nesie viacero nedo-
statkov, spôsobených tým, 
že bol tvorený v  totalitnom 
politickom režime. Čo sa 
týka Ústavy SR, tá bola šitá 
„horúcou ihlou“ a vo veľkej 
miere je z  nej cítiť prílišný 
nacionalizmus – hoci ústava 
demokratického právneho 
štátu by mala byť postavená 
na  občianskom princípe. 
Ťažko povedať, čo by som 
ja osobne zmenil, pretože 
nedostatkov je veľmi veľa. 
V  oblasti ústavného práva 
spôsobujú obrovské prob-
lémy kreačné právomoci 
prezidenta. Umožňujú veľmi 
veľa spôsobov výkladu, čo 
by sa stávať nemalo. Navyše, 
rozhodovacia činnosť 
Ústavného súdu SR nie je vo 
vzťahu k  tomuto problému 
jednomyseľná. Nepáči sa mi 
tiež možnosť opätovného 
založenia politickej strany, 
ktorá už raz bola zrušená, čo 
je zneužívané neonacistami. 
Akákoľvek zmena je však 
na dlhšiu diskusiu a nebolo 
by správne ju robiť narýchlo. 
 (ab)

Celé znenie Adamovho 
 článku nájdete na: 
http://www.pravnelisty.sk/
clanky/a654-trestnopravna-
-uprava-stalkingu-aktu-
alne-otazky-teorie-a-praxe

 Do  najmenšieho priestoru 
batohu, ktorý je pôvodne určený 
na  doklady, kľúče, mobilné 
telefóny, peňaženky a  pod., tieto 
veci nedávajte! Lebo prvé miesto, 
kde sa zlodej pokúsi kradnúť, bude 
práve tam. 
 Keď cestujete v  MHD alebo 
vlakom, nezapínajte obojstranné 
zipsy smerom do  stredu, lebo 
takto sa dá otvoriť batoh oveľa 
rýchlejšie nielen vám, ale najmä 
zlodejovi. Správne zapnutie zipsu 
je vpravo alebo vľavo. Ak ste ľavák 
vľavo, ak pravák, tak vpravo. Keď 
totiž nesiete batoh na  ramene, 
dokážete pocítiť ruku zlodeja 
oveľa skôr. Táto rada platí najmä 
v  dopravných prostriedkoch 
a v obchodoch.
 Ak cestujete vlakom, svoju 
osobnú batožinu si dávajte 

do priečinku nie nad seba, ale pred 
seba. Aby ste na ňu videli.
 Pred výletom si vždy nabite 
mobil, aby ste mali dostatočnú 
kapacitu batérie na  prípadný 
dôležitý telefonát. 
  Mobil majte uschovaný 
na  bezpečnom mieste a  nenoste 
ho v  zadnom vrecku nohavíc. 
Ani ho nevystavujte počas výletu 
priamemu slnečnému žiareniu, aby 
sa neprehrial a trvalo nepoškodil.
 Ak pravidelne užívate lieky, 
pripravte si ich na  cestu. Ak 
používate nejaké lieky len 
v prípade mimoriadneho zhoršenia 
zdravotného stavu, pripravte si aj 
tie.
 Majte pri sebe dôležité telefónne 
čísla na  blízkych, ak by sa vám 
pokazil mobil. Seniori by mali 
mať pri sebe aj číslo na  svojho 

ošetrujúceho lekára. Najmä ak 
užívajú lieky na srdce a pod.
 Nemajte otvorenú peňaženku 
pred vchodom, ani vo vchode 
do  obchodného domu. Vzbudite 
zbytočne pozornosť tých, ktorí tam 
prišli kradnúť. 
 Skôr, než začnete v obchodnom 
dome telefonovať, pozrite sa najskôr 
za  seba, či nejde za  vami nejaká 
podozrivá osoba. Môžete sa tak 
vyhnúť okradnutiu.
 Pamätajte na  dodržiavanie 
pitného režimu. Majte so sebou 
aspoň malú fľašku pitnej vody.

Deti by mali byť opatrnejšie 
najmä vtedy, keď budú bez 
dozoru. Treba ich informovať, 
aby sa nenechali fotografovať (ani 
nakrúcať na  mobil) neznámymi 
osobami a  nenadväzovali s  nimi 
žiadne rozhovory. Rovnako je 
dôležité, aby neprebehovali cez cestu 
tam, kde nie je vyznačený priechod 
pre chodcov a  aby nevybehovali 
na cestu spoza autobusu. Na záver 
prajeme všetkým iba pekné zážitky 
z výletov.

 Autor: Prevencia MsÚ

Nestretávame sa často s tým, 
aby mal žiak základnej 

školy preštudovanú odbornú 
právnickú literatúru určenú 
pre študentov práva na vysokej 
škole. A prispieval do odborného 
právneho časopisu Právne listy, ktorý 
je určený sudcom, prokurátorom, 
advokátom, policajtom, notárom, súdnym 
exekútorom, vysokým školám a študentom 
práva. Pätnásťročný Adam Briešťanský 
z Bánoviec nad Bebravou takým je.

L eto je typické aj tým, že oveľa častejšie podnikáme 
výlety. Aby nielen deti neprišli počas výletu o svoje 

peniaze, a aby boli v bezpečí, ponúkame na cesty 
niekoľko rád, ktoré sa môžu zísť aj starším.
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Ako budú úspešní žiaci bánovských škôl tráviť tohtoročné prázdniny
Výlety, príroda, pamiatky, more, atrakcie, hviezdy...

Mestské a dedinské svety
Veľkú časť svojho života som prežila na dedine. 

Teraz žijem v meste a tak sa cítim kompetentná robiť 
rôzne porovnania, prieskumy a výskumy o tom, ako 
žije človek mestský a človek dedinský. Tak napríklad: 
cca o  19.00 človek dedinský vychádza do  záhrady... 
berie do  ruky krhlu alebo zavlažovaciu hadicu 
a polieva. V tom istom čase človek mestský ide venčiť 
psa alebo bežať na  priehradu. Keď v  sobotu večer 
človek dedinský vchádza do záhrady s košíčkom, aby 
si nazbieral zeleninu do  nedeľnej slepačej polievky 
- tak vtedy človek mestský sadá do auta, aby prešiel 
pár metrov do Kaufl andu alebo Lidla a kúpil si tam 
zeleninu a polku sliepky, tiež do nedeľnej polievky. Sú 
tu aj šťastné výnimky a tie sadajú do auta už v sobotu 
ráno, idú na veľký akciový nákup do Kaufl andu, Lidla 
alebo Tesca, aby nakúpili lacnejšie pre tých „svojich“ 
na dedine, kde ich „zdierajú“ miestne potraviny. Večer 
potom odchádzajú domov so zásobami „dedinských 
výpestkov.“ Úplne iná situácia vládne, samozrejme, 
v zime. Vtedy aj človek dedinský musí ísť nakupovať 
niektoré produkty do  reťazcov a  teší sa opäť na  jar, 
kedy si všetko posadí a dopestuje. Mestskému človeku 
je to jedno. Zima - leto... stále rovnaký chemický 
vzorec. Ale sú aj bio možnosti... alebo nákup z dvora. 
A tak je to vlastne zariadené na tom svete tak, aby sme 
všetci prežili. Mestské a dedinské svety sa navzájom 
prelínajú, dopĺňajú... aj rozchádzajú, aby sa znovu 
v  nejakom bode pretli a  stretli. Moje prieskumy ale 
jednoznačne dokázali, že jeden bez druhého byť 
nemôžu...  (zb)

Laďka Lukášová, piatačka 
zo ZŠ Školská (na foto so 
sestričkou Klárou): V  auguste 
pôjdem s  rodičmi na  dovolenku 
na Šumavu. Boli sme tam aj minulý 
rok, veľmi sa nám tam páčilo, preto 
sa tam vraciame. V júli navštívime 
babku na strednom Slovensku, kde 
rodičia naplánovali rôzne výlety. 
Chystáme sa navštíviť lesnícky 
skanzen vo Vydrove, Španiu dolinu 
a  Pustý hrad. Zvyšok prázdnin 

strávim doma. Budem sa  bicyk-
lovať. Ideálne prázdniny pre mňa 
sú, keď môžem chodiť na  výlety 
a  jesť zmrzlinu. Chcela by som 
ísť  k moru a tam by som po pláži 
jazdila na koni. Zatiaľ sa mi páčilo 
všade, kde sme boli. Páčilo sa mi 
na  Orave, kde som mohla jazdiť 
na  koni, a  aj v  Chorvátsku, lebo 
som mohla pozorovať kraby, ryby 
a  zbierať mušle. Najviac som sa 
bála vlani na Šumave, keď veterná 
smršť vedľa nášho penziónu vyva-
lila stromy a  jeden celý deň sme 
nemali elektriku. Raňajky a večera 
boli pri sviečkach...

Ľubko Kováč, tretiak ZUŠ 
Dezidera Kardoša: Ako budem 
tráviť prázdniny? Ešte neviem. To 
sa môže každú chvíľu zmeniť. Väč-
šinu času budem tráviť s rodinou 
na  dedine. Plánujeme aj krátko-
dobé víkendové výlety do prírody 
a  aquaparkov. Nebudem sa ale 
len zabávať. Za  domácu úlohu 
som dostal cvičiť spev a  budem 

trénovať aj klavír so súkromným 
učiteľom. A čo by som chcel zažiť? 
Keby som mohol vidieť naživo 
vystúpenie nejakého slávneho 
speváka. Zážitkov mám veľa 
a  nezabudnuteľným ostane jazda 
na  húsenkovej dráhe vo Family 
parku...

Adam Briešťanský, deviatak 
ZŠ Školská, budúci gymnazista: 
Na tieto prázdniny nemám naplá-
novanú nijakú špecifi ckú aktivitu. 
V ideálnom prípade by som si chcel 
jednak oddýchnuť a načerpať nové 
sily, no jednak sa chcem venovať aj 
svojim záujmom - najmä turistike, 
spoznávaniu krás Slovenska, no 
i  pozorovaniu nočnej oblohy, 
ktorá vie poskytnúť nádhernú 
scenériu. Ideálnymi prázdninami 
sú pre mňa predovšetkým také, 
na ktoré budem v ďalších rokoch 
spomínať. Pevne dúfam, že tieto 

prázdniny takými budú. Veľmi 
rád spomínam na predchádzajúce 
prázdniny, kedy som v  auguste 
pozoroval meteorický roj Perzeíd. 
Obloha bola jasná a  nič nekazilo 
toto nádherné nebeské divadlo. 
Dúfam, že v  tomto roku nám 
počasie tiež poskytne podmienky 
na  pozorovanie podobných 
úkazov. Príroda dokáže byť 
v tomto ohľade naozaj fascinujúca.

Adam Strapek, ôsmak ZŠ 
Duklianska: Počas tohtoročných 
prázdnin sa chystám so svojou 
rodinou pochodiť po rôznych loka-
litách prírodného a  kultúrneho 
významu doma, ale aj v zahraničí. 
Ako príklad spomeniem návštevu 
výstavy na  Bratislavskom hrade, 
ktorá je venovaná spoločnému 
štátu Čechov a  Slovákov k  100. 
výročiu založenia Československa 
alebo prehliadka dreveného arti-
kulárneho kostolíka zapísaného 
do svetového dedičstva UNESCO 

v  obci Hronsek. Mojou hlavnou 
prioritou ideálnych prázdnin je 
chodenie po  výletoch, dovolenka 
pri mori a  športy, ako napr. 
futbal, bedminton. Cez ideálne 
prázdniny mám čas si oddýchnuť 
a  načerpať nové sily na  budúci 
školský rok. V  najlepšom spo-
mínam na  minuloročný letný 
zážitok z výletu v meste Holíč, kde 
som bol na historickom festivale. 
Festival sa konal v  areáli Holíč-
skeho kaštieľa. Tento letný zážitok 
ma nadchol hlavne zaujímavými 
atrakciami, informáciami o živote 
ľudí v stredoveku a architektúrou 
kaštieľa s  priľahlými manufaktú-
rami. Dozvedel som sa napríklad, 
že veterný mlyn v  tomto meste 
je jediným zachovaným na  Slo-
vensku. (ab)

Naše mesto sa môže hrdiť naozaj skvelými 
mladými ľuďmi, či už je to malý spevák, 

alebo úspešná matematička, alebo dejepisár, 
možno budúci politik, či právnik. Školákom, 
ktorí si zaslúžia našu pozornosť, sme adresovali 
aj otázky týkajúce sa voľného času. Aktuálne sme 
sa pýtali: Ako budeš tráviť prázdniny tento rok? 
Čo sú pre teba ideálne prázdniny? Čo by si chcel 
zažiť? Na ktoré prázdniny alebo letný zážitok budeš 
najradšej spomínať a prečo?

Adam Strapek s  mamou 
a  bratom Matejom vo veži 
Smolenického zámku

Letná ponuka aktivít a podujatí 
v našom regióne v skratke
 14. júla – XI. Memoriál Viliama Peťovského – súťaž 

hasičov v Dolných Ozorovciach
 22. júla o 18.30 h – Kultúrne leto v bánovskom mestskom 

parku s kapelou Blue Note Jazz Band, vstup voľný
 Júl – august – Kúpalisko Pažiť v  Bánovciach nad 

Bebravou otvorené denne od 9.00 do 18.30 h 

 Júl – august - Pozorovanie nočnej oblohy vo Hvezdárni 
v Partizánskom v stredu až v sobotu od 21. do 23. hodiny, 
viac na www.hvezdaren.sk

 Júl -  august – Trenčianske kultúrne leto – hudobné 
pikniky v  átriu pod Mestskou vežou v  Trenčíne vždy 
v piatok o 19.00 h 

 21. - 22. júla – Kone v parku – Kúpeľný park Trenčianske 
Teplice

 27. júla – Úplne zatmenie Mesiaca – pozorovanie vo 
Hvezdárni v Partizánskom

 28. júla – Biskupická jedenástka – súťaž v kopaní poku-
tových kopov v Biskupiciach

 28. júla – Deň Suchodolia a oslava 805. výročia obce Šišov
 29. júla – XXVI-. Stretnutie bratstva Čechov a Slovákov 

na Veľkej Javorine
 4. augusta – V. Festival heligonkárov na  futbalovom 

ihrisku v Malých Hostiach
 5. augusta – o 18.00 h – Kultúrne leto v bánovskom mest-

skom parku so skupinou Th e Whiskey
 12. augusta o 18.00 h – Kultúrne leto v mestskom parku 

s Divadlom pre deti Cililing a Kocúrom v čižmách, vstup 
voľný

 18. augusta – X. jubilejná Držkovská držka – súťaž 
vo varení držkovej polievky s  bohatým kultúrnym 
programom v areáli Kultúrneho domu Horné Držkovce

 19. augusta o  18.00 h – Kultúrne leto v  bánovskom 
mestskom parku s  folklórnym Seniorklubom Družba 
Trenčín, vstup voľný

 22. augusta – Obývačka pod platanom na  bánovskom 
námestí 

 25. augusta – Festival ľudových remesiel v Trenčianskych 
Tepliciach 

 25. augusta – Krasnejská haluška – súťaž vo varení halu-
šiek so super hosťami – Kollárovci, Kandráčovci, Lojzo, 
Moravanka... v areáli futbalového ihriska v obci Krásna 
Ves

 30. augusta – Obývačka pod platanom na  bánovskom 
námestí. 
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Gymnazistka Karin Mikušová o ľudských právach a o návšteve OSN

Olympiáda ľudských práv

Jednou z možností, ako sa k tejto téme 
viac priblížiť, patrí olympiáda ľudských 
práv. Tento rok som sa jej zúčastnila 
po prvýkrát. V krajskom kole sa mi podarilo 
obsadiť prvé miesto, za ktoré som získala 
vzdelávací pobyt v Ženeve s návštevou sídla 
Organizácie spojených národov (OSN) 
a následne možnosť zúčastniť sa workshopu 
o ľudských právach. Celoslovenské kolo sa 
uskutočnilo v Omšení, v ktorom súťažilo 62 
študentov. Prvá časť bola formou prípado-
vých štúdií a v druhej časti sme obhajovali 
svoju esej, ktorú sme písali na  vybranú 
tému týkajúcu sa ľudských práv. Program 
celoslovenského kola bol veľmi pestrý. Mali 
sme napríklad prednášku o  holokauste, 
debatu o Istanbulskom dohovore… Navyše 
nás v posledný deň prišla navštíviť ombud-
smanka Prof.  JUDr.  Mária Patakyová, 
PhD.  Na olympiáde som stretla úžasných 
mladých ľudí, ktorým téma ľudských práv 
vôbec nie je cudzia, a som šťastná, že sa ňou 
začína zaoberať stále viac a viac ľudí. 

V sídle OSN v Ženeve

Vzdelávacieho pobytu v  Ženeve 
na prelome apríla a mája som sa zúčastnila 
spolu s 23 študentami z celého Slovenska. 
V  prvý deň sme stihli iba večernú pre-
hliadku mesta. Najdôležitejšia vec celého 
pobytu nás však čakala až na  druhý deň. 
Sídlo OSN v Ženeve sa skladá z viacerých 
budov a  je to veľký komplex. Prehliadka 
trvala okolo hodiny a pol a celá prebiehala 
v anglickom jazyku. Sprievodca nám roz-
prával o  hlavných úlohách a  inštitúciách 
OSN, navštívili sme aj dve kongresové 
miestnosti, kde nám vysvetľoval veľmi 
dôležitú prácu tlmočníkov na rokovaniach. 
Po  obede sme mali dve prednášky. Prvá 
bola všeobecná o OSN. Každému z nás pri 
vyslovení OSN ako prvé napadne ochrana 
ľudských práv a  udržiavanie mieru vo 
svete. My sme sa však dozvedeli, že to nie je 
všetko. OSN sa zaoberá aj projektmi, ktoré 
ovplyvňujú náš každodenný život, naprí-
klad výroba skiel na autá, aby pri nehode 
človeka nezranili. Toto sú veci, o ktorých sa 
bežne nerozpráva a všetci sme boli z nich 
prekvapení. Následne prednáška pokra-
čovala o  ochrane životného prostredia 
a úlohe OSN v  tejto problematike. Druhá 

prednáška bola pre všetkých najzaujíma-
vejšia. Týkala sa UNHCR, čo je inštitúcia 
OSN pre utečencov. Utečenecká kríza je 
v dnešnej dobe veľmi alarmujúci problém 
a  práve UNHCR pomáha miliónom ute-
čencom na  celom svete. Momentálne pre 
túto organizáciu pracuje 60 tisíc ľudí, ktorí 
pomáhajú nielen utečencom, ale aj ľudom 
bez štátnej príslušnosti. Po prednáške nás 
čakala posledná časť programu - zúčastnili 
sme sa rokovania OSN. Keďže ani táto 
organizácia nie je neomylná, na rokovanie 
sme meškali, pretože nás zabudli zahlásiť. 
Našťastie sme meškali iba pätnásť minút. 
Rokovacia sála bola obrovská, plná veľvy-
slancov a diplomatov z rôznych kútov sveta 
a,  samozrejme, tlmočníkov, ktorí sa vždy 
nachádzajú na  balkóne. Večer sme mali 
voľno na  prehliadku Ženevského jazera, 
centra, Katedrály sv. Petra…

Kyberšikana, 
diskriminácia, extrémizmus

Ako zaujať mladých ľudí, aby sa viac 
zaoberali problematikou ľudských práv? Je 
na to dostatok priestoru na hodinách v ško-
lách? Čo tak urobiť workshop? Jedného 
zaujímavého workshopu som mala možnosť 
zúčastniť sa aj ja. Konal sa koncom júna 
v Osrblí s názvom Neformálme o ľudských 
právach. Program bol veľmi rôznorodý 
a pripravili nám ho traja školitelia zo Slo-
venského národného strediska pre ľudské 

práva. V prvý deň sme diskutovali na tému 
ľudské práva a  ja, kde sme rozoberali naj-
aktuálnejšie témy zo Slovenska i  zo sveta 
z oblasti našich práv. Večer sme sa venovali 
prezentáciám o  Ženeve a  OSN. Druhý 
deň bol časovo nabitý. Doobeda sme mali 
prednášku o  kyberšikane, ktorá je dnes 
veľmi rozšírená. Zaujala ma najmä preto, 
lebo nám školiteľ názorne ukázal dôsledky 
kyberšikany na  jednej zo sociálnych sietí 
a rozprával nám o skutočných príkladoch 
šikany zo života. Poobede sme sa zaoberali 
otázkami diskriminácie a rodovej rovnosti 
formou prípadových štúdií a  rôznych 
aktivít. Večer sme mali diskusiu o  extré-
mizme, ktorý sa v  poslednej dobe začal 
rýchlo šíriť, a  to najmä medzi mladými 
ľuďmi. Keďže išlo o neformálne vzdelávanie, 
po  večeri sme si aj so školiteľmi zahrali 
bowling. V  posledný deň sme školenie 
ukončili aktivitami a  hrami zameranými 
na stereotypy a ľudské práva. Workshop sa 
niesol v znamení dobrej nálady, uvoľnenej 
atmosféry a domov som si odniesla kopec 
zážitkov a nových poznatkov. 

Štúdium medzinárodných vzťahov 
v Škótsku

Rozhodla som sa študovať medziná-
rodné vzťahy v  Škótsku na  University of 
Aberdeen. Chcela som to už od deviateho 
ročníka, aj keď som presne nevedela, čo to 
bude obnášať. Ale dnes už viem s  istotou 

povedať, že ma to bude napĺňať. Neviem 
vysvetliť, prečo som si vybrala práve 
Škótsko, jednoducho ma to tam podve-
dome lákalo… V budúcnosti by som chcela 
pracovať buď na diplomatickej úrovni alebo 
pre medzinárodné organizácie zaoberajúce 
sa ľudsko-právnou problematikou, naprí-
klad v úrade Vysokého komisára  OSN pre 
utečencov (UNHCR). Takáto práca zahŕňa 
ochranu práv a bezpečnosť utečencov a ľudí 
bez štátnej príslušnosti. Pomáhať im nájsť 
bezpečné útočisko v  inej krajine, vrátane 
možnosti dobrovoľne sa vrátiť domov, 
zaradiť sa do spoločnosti alebo presťahovať 
sa do tretej krajiny. Dúfam, že moje plány 
zrealizujem.  Karin Mikušová

Karin patrí medzi 53 mladých Slo-
vákov, ktorí v  novembri 2017 prevzali 
prestížnu Medzinárodnú cenu vojvodu 
z  Edinburghu (DofE). Je držiteľkou 
bronzovej ceny a  momentálne pracuje 
na striebornej. Práve v čase oceňovania 
Talent mesta 2018 bola so spolužiač-
kami na  expedícii s  cieľom získať 
striebornú medailu v  spomínanom 
projekte. Trasa expedície koncom 
júna prechádzala z  Oponíc cez hrad 
Gýmeš, kde prenocovali, a  na  druhý 
deň pokračovali na Čierny hrad a spali 
sme v Zlatne. V posledný deň prešli až 
na hrad Hrušov...

O  problematiku ľudských práv sa nezaujíma veľa ľudí, pričom patria k základným a neodňateľným aspektom života 
každého z nás. Všade okolo nás sú ľudské práva denne porušované.... Tak toto je filozofia Karin Mikušovej, 

študentky Gymnázia Janka Jesenského, ktorá sa už od základnej školy témou ľudských práv zaoberá aj súťažne. Viac nám, 
na žiadosť redakcie, už prezradila o sebe sama. 

Rozhodla som 
sa študovať 

medzinárodné vzťahy 
v Škótsku na University of 
Aberdeen. Chcela som to 
už od deviateho ročníka, 
aj keď som presne 
nevedela, čo to bude 
obnášať.

V budúcnosti 
by som 
chcela pracovať buď 
na diplomatickej 
úrovni alebo pre 
medzinárodné 
organizácie zaoberajúce 
sa ľudsko-právnou 
problematikou...

Karin pred budovu OSN v Ženeve
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Rozhovor so psychologičkou CPPPP Luciou Roštekovou o prázdninách 
Letné lásky, festivaly, voľnosť... Len škola nie

Zásady bezpečnej jazdy počas letného obdobia

Sú rodičia, ktorí nevedia 
organizovať prázdniny 
svojich školopovinných detí. 
Nemajú žiadny program, 
ostávajú bez dozoru, len tak. 
S  kamarátmi sa potulujú 
dlho do  noci. Dostanú sa 
do  zlej partie, alebo príde 
k úrazom a nešťastiam, ktoré 
sa nemuseli stať, keby... Keby 
sme neboli ľahostajní. A sú aj 
takí, čo nútia deti sedieť nad 
knihami, lebo vysvedčenie 
nebolo práve najlepšie. Leto 
prináša mnoho nástrah 
a mladí ľudia im neraz pod-
ľahnú. A  tak sa letné lásky, 
krátke známosti a neviazaný 
sex končia nechceným teho-
tenstvom, kúpanie a šantenie 
pod vplyvom alkoholu 
a drog zmení sa na tragédiu. 
Aj na to všetko treba myslieť 
skôr, než sa s  pokrikom 
Hurá na prázdniny! vydáme 
na cestu sladkého leňošenia. 
Ako by mali vyzerať, aby si 
žiaci a  študenti čo najlepšie 
oddýchli od  školských 
povinností, o  tom už viac 
povie Lucia Rošteková 
z  Centra pedagogicko-psy-
chologického poradenstva 

a prevencie v Bánovciach nad 
Bebravou.
 Lucia, niektorí rodičia 
nevedia svojim deťom pri-
praviť program. Iní ich zas 
na  celé prázdniny vystroja 
k starým rodičom a do letných 
táborov. Myslím, že ani to nie 
je najlepšie riešenie. 

Je fajn, keď dieťa vie, 
čo ho čaká a  že to nie je len 
dvojmesačné “prázdno”, 
ktoré sa nejako vyplní samo. 
Samozrejme, že netreba mať 
naplánovaný každý jeden 
deň. Dieťa by si malo užiť 
voľno aj vo svojom vlastnom 
priestore, v  tom, v  ktorom 
býva počas školského roka. 
Tým myslím priestor fyzický, 
ale aj vzťahový. Potrebuje 
byť s  rodičmi v  domácom 
prostredí, bez školských 
povinností a krúžkov a celého 
toho bežného školského 
kolotoča. Aspoň týždeň bez 
“záväzkov” doma. Nie je to 
žiadna nevyhnutnosť, bez 
ktorej sa nedá existovať. Je to 
však psychohygiena. Rodičia, 
aj ak nemajú možnosť vziať si 
aspoň na  týždeň dovolenku, 
mali by využiť možnosť 

byť so svojimi deťmi počas 
prázdnin a vytvoriť si priestor 
pre spoločné zážitky. Nemusí 
to byť dovolenka pri mori. 
Môžu spolu večer hrávať 
spoločenské hry, ísť spolu 
do kina a potom fi lm prede-
batovať. Myslím, že v dnešnej 
dobe je množstvo možností 
tráviť spoločný čas. Nie sú ani 
fi nančne náročné, treba mať 
len o  ten spoločne strávený 
čas záujem. 
 Aké by podľa vás mali byť 
ideálne prázdniny?

Letné prázdniny sú u nás 
časovo bohaté a počas nich by 
sme mali dopriať deťom to, 
na  čo nie je časový priestor 
cez školský rok. Prázdniny 
by mali byť obohatením, 
z  ktorého môžu čerpať aj 
počas školského roka. Deti sú 
uvoľnené z  formálnych škol-
ských vzťahov a  hierarchie 
a  v  atmosfére rodiny a  pria-
teľov môžu čerpať novú skú-
senosť. Prázdniny by mali byť 
bohaté na zážitky, nové vnemy 
a skúsenosti, vzťahy… Aby to 
však nenahrávalo len pred-
stavám násťročných, poviem 
to takto. Vzdelávanie, nado-
búdanie nových poznatkov 
by z  prázdnin nemali byť 
vynechané, ale podané deťom 
v inej forme, než je učebnica, 
výklad, úlohy, preskúšanie. 
Deti majú totiž akoby dvoj-
mesačnú prax - to, čo sa učili 
teoreticky v škole, je možné si 
prakticky overiť a zažiť počas 
prázdnin - múdri rodičia 
a častejšie asi starí rodičia to 
dobre vedia, a keď sa dieťaťa 

správne chopia a dovolia mu 
byť zvedavým, veľa sa naučí. 

Učenie v  tom školskom 
chápaní a  ponímaní cez 
prázdniny nie je u  bežného 
žiaka potrebné. Načo. Je ho 
dosť počas školského roka. 
Ak má rodič potrebu doplniť 
nejakú vedomosť, mal by sa 
pokúsiť zvoliť inú formu, než 
je bežne používaná v školách. 
Mám skúsenosť, že cez prázd-
niny všetko, čo pripomína 
školu, vyvoláva nevôľu až 
odpor. Výnimkou môže byť 
len vopred dohodnuté učivo 
- rodič sa dohodne s dieťaťom 
ešte pred prázdninami, aké 
učivo a v akej miere sa bude 
učiť aj cez prázdniny - tak 
dieťa presne vie, do čoho ide 
a  za  akú cenu v  zmysle, čo 
z  toho bude mať - môžu to 
byť napríklad jazykové tábory 
a  podobne. Aj keď dieťa 
nechodí do školy, z domácich 
povinností by nemalo byť 
vynechané ani cez prázdniny. 
Deň dieťaťa by napriek voľnu 
v škole mal mať nejakú štruk-
túru, nejaký veľmi jedno-
duchý režim. Predstava voľna 
ako čistého ničnerobenia nie 
je ničomu osožná. Osobnosť 
sa nerozvíja, pamäťové ner-
vové spojenia slabnú...

Taký ideálny prázdni-
nový mix je: aspoň dva týždne 
(nemusia byť nepretržite) 
byť doma, ísť niekam na pár 
dní s  rodičmi, jeden tábor 
s  rovesníkmi a  k  tomu čas 
strávený so starými rodičmi 
alebo inou blízkou rodinou. 
Minimum času pri telke, 

počítači, tablete, počítačo-
vých hrách a  na  sociálnych 
sieťach a  čo najviac pohybu 
a  osobnej komunikácie. 
Mládež nad 16 rokov si už 
môže nájsť nejakú brigádu, 
ktorá prinesie nielen peniaze 
na festival, ale aj nové vzťahy, 
skúsenosti, vedomie vlastnej 
kompetentnosti a  ďalšie 
pozitíva. 
 A čo v prípade, ak žiak má 
opravnú skúšku? 

Nuž, ak mu záleží 
aspoň trochu na  úspešnom 
ukončení štúdia, mal by 
urobiť všetko pre to, aby si 
bol istý, že na  nej prejde. 
Keďže reparáty či komisio-
nálne skúšky bývajú až 
v auguste, prázdniny by mali 
byť pretkané doučovaním 
z  daného predmetu. Či už 
žiak staví na nárazové učenie 
tesne pred skúškou, alebo 
sa bude učiť priebežne, to 
prázdninové voľno nie je také 
plnohodnotné a  pohodové. 
Možno o  to viac sa bude 
snažiť v  nasledovnom škol-
skom roku, respektíve zváži, 
či si vybral správnu strednú 
školu. 
 Mladí ľudia pod vplyvom 
alkoholu strácajú kontrolu 
sami nad sebou, preceňujú 
svoje schopnosti a zle sa chytro 
stane. Letné lásky, festivaly 
a neviazaný sex, ako som už 
spomenula, sa neraz končia 
nečakaným tehotenstvom. 

Hovoríme o  období, 
kedy idú rady dospelých 
jedným uchom dnu, druhým 
von. Preto je ťažké niečo im 

radiť. Je to vek, v  ktorom 
majú možnosť ochutnať 
vlastnú zodpovednosť 
a dôsledky svojho správania. 
Sú rodičia, ktorí radšej svoje 
deti nikam nepustia mini-
málne do  osemnástky, a  sú 
takí, ktorí vkladajú svojim 
deťom možno viac dôvery 
a dúfajú, že sa nič nešťastné 
nestane. Ani jeden postoj sa 
nedá hodnotiť ako správny 
či nesprávny, jednoducho je 
to rozhodnutie rodičov, aký 
prístup si zvolia, s pozitívami 
aj negatívami. Ak svoju 
dospievajúcu dcéru či syna 
púšťajú na  festival, mali 
by si byť vedomí všetkých 
nástrah a  predebatovať to 
v  serióznej atmosfére doma. 
Rodič by mal poznať svoje 
dieťa a  predpokladať jeho 
správanie, počítať pre istotu 
aj s  horšou verziou a  o  nej 
sa s potomkom porozprávať, 
otvorene prebrať dôsledky 
nezodpovedného správania - 
či už v oblasti sexu a vzťahov, 
alebo alkoholu a drog. 
 Nakoniec vás poprosím 
o  jedno krásne prázdninové 
želanie pre žiakov i učiteľov.

Želám im, aby čas 
prázdnin využili tak, že 
na konci augusta im nebude 
ľúto, že prázdniny sa už 
končia, ale aby boli spokojní 
so svojimi prázdninovými 
zážitkami a  plní energie sa 
s  radosťou vrátili do  škol-
ského života.
 Pre www.skolskyservis.
 teraz.sk pripravila 
 Mária Škultétyová

Nakoľko je letná turistická sezóna 
v  plnom prúde a  spolu s  ňou aj školské 
prázdniny, chce Krajský dopravný 
inšpektorát v  Trenčíne účastníkov cestnej 
premávky upozorniť na rôzne skutočnosti. 
Jazda s vozidlom má počas letného obdobia 
svoje osobitosti, ktoré sú spojené najmä 
so zvýšenou záťažou organizmu počas 
horúcich letných dní a to najmä pri dlhých 
presunoch na dovolenku, na rôzne rodinné 
výlety a pod. 
V  súvislosti s  tým chce Krajský dopravný 
inšpektorát v Trenčíne dať vodičom niekoľko 
základných rád a upozornení: 
 pred jazdou na  dlhšiu trasu je potrebné 
poriadne si odpočinúť, 
 uvedomte si riziko spojené s  mikro-
spánkom v prípade dlhej trasy, ktorá vás čaká 
po celodennej práci a snažte sa mu predísť,
 urobte si po  každých dvoch hodinách 
jazdy aspoň krátku, približne 15-minútovú 
prestávku,
 nezabúdajte na  dodržiavanie pitného 
režimu,
 ak sa začnete cítiť unavení, resp. ospalí, 
nájdite čo najrýchlejšie bezpečné miesto 
na státie,

 zívanie, strata koncentrácie, objavujúce 
sa ťažkosti s  udržaním otvorených viečok, 
vybočovanie vášho vozidla z jazdného pruhu 
a  pod. sú príznaky, ktoré vás varujú pred 
mikrospánkom – neignorujte ich!
 najlepším riešením pri únave je spánok. 
Vetranie otvorením okna, zvýšenie hlasitosti 
autorádia alebo krátke cvičenie vám pomôže 
len v zanedbateľnej miere, 
 počítajte s väčším množstvom detí na ces-
tách počas letných prázdnin a dovoleniek, 
 dávajte pozor na  cyklistov a  motorkárov, 
ktorých je na cestách veľa najmä počas víken-
dových dní a sú ľahko prehliadnuteľní, 
 počítajte s kolónami, zhustenou premávkou 
počas víkendov, v období striedania sa dovo-
lenkových turnusov,
 zvýšte svoju pozornosť pri vodičoch 
s „cudzími“ evidenčnými číslami na autách, 
nakoľko sa veľakrát horšie orientujú 
na miestach, ktoré nepoznajú,
 pred jazdou na  väčšie vzdialenosti si 
nechajte skontrolovať technický stav svojich 
vozidiel. 
Špeciálnou a  hlavne v  letnom období 
početnou kategóriou účastníkov cestnej 
premávky sú motocyklisti a  cyklisti, ktorí 

však sú v  premávke ľahko prehliadnuteľní 
a, žiaľ, vzhľadom na konštrukciu motocykla 
či bicykla aj veľmi zraniteľní. Práve z  uve-
deného dôvodu chceme aj tejto kategórii 
vodičov pripomenúť niektoré zásady jazdy 
v letnom období.
Motocyklisti a cyklisti: 
  nepreceňujte svoje schopnost i 
a zároveň nepodceňujte silu motocykla,
 počítajte s chybami ostatných účastníkov 
cestnej premávky,
 aj keď ste na  hlavnej ceste, je 
potrebné dbať na  zvýšenú opatrnosť pri 
prejazde križovatkami,
 nejazdite na  motocykli a  rovnako 
i bicykli pod vplyvom alkoholu, alebo iných 
návykových látok,
 predchádzajte len v  úsekoch, kde je to 
dovolené a najmä bezpečné,
 počas jazdy používajte refl exné prvky 
a  bezpečnostnú výstroj, na  hlave majte 
riadne upevnenú ochrannú prilbu, pričom 
odporúčame cyklistom aj nad rámec zákona 
v záujme ochrany vlastného zdravia používať 
ochrannú prilbu aj počas jazdy v obci. 
Na záver nezabúdame ani na chodcov, ktorí 
sú asi najzraniteľnejší účastníci cestnej 

premávky, no taktiež môžu výraznou mierou 
prispieť k zníženiu rizika vzniku dopravnej 
nehody s ich účasťou. 
Chodci: 
 pred vstupom na vozovku sa presvedčte, 
či tak môžete urobiť bez nebezpečenstva, 
a len čo vstúpi na vozovku, nesmiete sa tam 
bezdôvodne zdržiavať ani zastavovať. To platí 
rovnako na  priechode pre chodcov i  mimo 
neho,
 nevstupujte na  vozovku, a  to ani pri 
použití priechodu pre chodcov, ak vzhľadom 
na  rýchlosť prichádzajúcich vozidiel 
nemôžete bezpečne prejsť,
 pri prechádzaní cez cestu použite priechod 
pre chodcov, nadchod alebo podchod,
 používajte chodníky,
 tam, kde chodník nie je alebo kde je 
neschodný, choďte po  ľavej krajnici, aby ste 
videli protiidúce motorové vozidlo,
 za  zníženej viditeľnosti majte pri chôdzi 
po krajnici alebo po okraji vozovky na sebe 
viditeľne umiestnené refl exné prvky alebo 
oblečený refl exný bezpečnostný odev,
 vyvarujte sa chodeniu po ceste príp. v jej 
blízkosti pod vplyvom alkoholu.
 KDI Trenčín

V šetko, čo pripomína školu, cez prázdniny 
vyvoláva nevôľu a odpor, hovorí 

psychologička Lucia Rošteková. Aké sú ideálne 
prázdniny podľa nej? Už počas roka si žiaci 
a študenti užili niekoľko dní prázdnin, no 
na tie letné sa tešia najviac. S nimi prichádza 
čas vypnúť, oddýchnuť si. Ale vieme ho aj 
efektívne využiť?
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Rozhovor so Zuzanou Bachovou, vedúcou Tanečného štúdia Dancando
 Možno by bolo dobré na  úvod 
predstaviť vás ako človeka a trochu 
nazrieť do súkromia...

Narodila som sa v Bánovciach 
nad Bebravou a  k  tancu ma ako 
päťročnú priviedla moja staršia 
sestra. V  Mestskom kultúrnom 
stredisku, vtedy pod vedením 
učiteľky hudobnej výchovy pani 
Haluzovej, fungoval tanečný 
krúžok, ktorý sa venoval 
štandardným tancom a stepu. Už 
vtedy možno zasiali semienko 
na ceste, ktorú som si tvrdohlavo 
razila, pretože rodina si myslela, 
že nie je reálne tanec študovať 
a  nieto sa ešte ním živiť. Tak 
som si odkrútila základnú školu 
v  Bánovciach, strednú obchodnú 
školu v Topoľčanoch a už som si 
začala plniť svoj tanečný sen.

 Aké boli začiatky, pôsobili 
ste aj v  Ars Academy... a  prečo 
potom práve pod strechou ZŠ 
Komenského?

Moje skutočné tanečné 
začiatky sa spájajú s  Tanečným 
divadlom Style, kde som tancovala 
a  ktoré pôsobilo v  Mestskom 
kultúrnom stredisku v Bánovciach 
nad Bebravou 15 rokov (1990 – 
2005) pod vedením úžasného, 
tvorivého a  nadčasového 
choreografa, Bánovčana Juraja 
Lecha. Pôsobenie v  tomto 
tanečnom divadle bolo pre mňa 
najplodnejším, najbohatším, 
najinšpiratívnejším tanečným 
obdobím, ktoré mi dalo veľmi 
veľa do mojej pedagogickej praxe. 
Prišla možnosť pracovať v  ZUŠ 
Dezidera Kardoša (1998- 2005) 
v  Bánovciach nad Bebravou, kde 
som sedem rokov pôsobila ako 
tanečná pedagogička a  vedúca 
tanečného odboru, nasledovalo 
štúdium tanca na  Vysokej škole 
múzických umení v  Bratislave 
(2003- 2008), počas ktorého som 
založila v Bánovciach v Mestskom 
kultúrnom stredisku svoje 
Tanečné štúdium Ban-da (2005), 
neskôr premenované na  Tanečné 
štúdio Dancando (2011). 
Spolupráca so Súkromnou ZUŠ 
ArsAkademy Veľké Uherce (2007 
– 2016) trvala takmer deväť rokov 
a prišlo rozhodnutie zúročiť svoje 
skúsenosti, osamostatniť svoje 
tanečné štúdio a ísť svojou vlastnou 
cestou. Som presvedčená, že nech 
už ste maliarom, tanečníkom 
či virtuóznym klaviristom... 

potrebujete slobodu, tú umeleckú, 
kedy je vám dovolené zrealizovať 
všetky tie inšpiratívne „kopnutia“ 
pani Múzy. S  podporou rodičov, 

ktorí dodnes pri mne stoja, 
sa Tanečné štúdio Dancando 
pretransformovalo na  občianske 
združenie a  začalo svoju činnosť 
od 1. novembra 2016 v priestoroch 
Základnej školy J.A.Komenského 
na Dubničke v Bánovciach.
 Zvládnuť vyše dvesto tanečníkov 
a venovať sa im naplno, by ste isto 
nezvládli bez ďalších tanečných 
pedagógov, pomocníkov...

Práve sme ukončili druhý 
školský rok nášho pôsobenia ako 
občianske združenie. Začínali 
sme s   päťdesiatimi deťmi, dnes 
ich je dvesto. Sami sme prekvapení 
a  teší nás, že je taký záujem 
o tanec v našom meste, kde máme 
naozaj veľmi veľa talentovaných 
detí v  rôznych sférach umenia, 
nielen v  tanci. Keďže je a  chce 
ostať Dancando pestré vo svojej 
tanečnej tvorbe, trénerky, ktoré 
sú zároveň mojimi bývalými 
žiačkami alebo kamarátkami, sa 
naozaj kvalitne venujú deťom, 
ktoré k  nám môžu rodičia 
prihlásiť už od troch rokov. Tých 
najmladších má pod palcom 
hlavne Dominika Mališová, 
ktorá sa venuje hudobno-
pohybovej príprave. Základy 
tanečnej gymnastiky rozvíja 
Andrea Znášiková. Modernejším, 
súčasným štýlom a  technikám 
klasického a  džezového tanca, 
ktoré sú u nás povinné, sa venujú 
Barbora Feníková,  Elizabeta 
Gajdošová a  ja. Popri trénovaniu 
treba riešiť aj veľmi veľa 
organizačných záležitostí, ktoré 
sú spojené s prípravou vystúpení, 

koncertov, súťaží, akcií pre deti... 
Hľadáte vhodnú hudbu pre 
každú skupinu na  choreografi u, 
vymýšľate pohybové zostavy, 
konzultujete s krajčírkou kostýmy, 
nakupujete látky, rekvizity... Je 
toho naozaj veľa. A kto si myslí, že 
tanec je len také hopsasa - tralala, 
pustime si hudbu a  zatancujme 
si, ako chceme, tak to u  nás 
v Dancande určite nefunguje...
  Bánovská verejnosť vás 
registruje takmer na  všetkých 
kultúrnych akciách v meste. Menej 
však vedia o  vašich úspechoch 
na  celoslovenských súťažiach. Bol 
uplynulý rok úspešný?

Ak mám vyhodnotiť tento 
školský rok, naši tanečníci mladší 
aj tí starší sa zúčastnili tanečných 
súťaží v  Trenčíne, v  Žiari nad 
Hronom, v  Považskej Bystrici 

a  na  Myjave. Dokopy sme zís-
kali – päť razy tretie miesto, tri 
razy druhé miesto a  sedemkrát 
sme boli prví! Plus jedna Cena 
poroty. Okrem toho sa nám 
podarilo pre deti usporiadať 
Vianočnú a  Halloweensku párty, 
výchovné koncerty pre žiakov 
našich škôl, Tanečný maratón, 
Tanečný workshop zameraný 
na  Afrodance, v  auguste nás 
čaká ešte letný tanečný tábor 
s  našimi kamarátmi z  Tanečnej 
skupiny Goonies z  Trenčína. To 
najdôležitejšie bolo pre nás ale 
tento rok pripraviť Galakoncert 
k desiatemu výročiu...

 Za desať rokov existencie, ktorý 
úspech považujete za najdôležitejší 
a najvýznamnejší?

Samozrejme, že sa teším 
z  každého úspechu, ktorí 
si vytancujú na  súťažiach 
dancanďáci. Za  tých desať rokov 
sa nám podarilo vycestovať aj 
do  Prahy, kde sme boli ocenení, 
a  máme ambície v  nasledujúcom 
školskom roku ísť do zahraničia. 
Ja som však v  prvom rade 
vyrastala na javisku, komunikácia 
s divákom cez pohyb, vami vydané 
emócie a následný potlesk, sú pre 
mňa cennejšie ako tie nablýskané 
poháre či diplomy. Hodnotenie 
poroty na  súťažiach nie je pre 
mňa objektívnym meradlom, 
že tancujeme kvalitne, že máme 
krásny kostým, či dobre postavenú 
choreografiu. Ste to v  prvom 
rade vy, komu má robiť tanec 
radosť, a  potom divák, ktorého 
chcete „zasiahnuť“. Cením si, že 
za  to obdobie, čo funguje naša 
tanečná rodina, drží Dancando 
spolu, budujeme si kvalitné meno 
a  máme kvalitných trénerov, 
ktorí s  láskou a  maximálnym 
nasadením pracujú s deťmi.
 Máte nejakú spätnú väzbu, ak 
od  vás nejaké tanečníčky odídu... 
Pokračujú v  tanečnej kariére už 
mimo vás? 

Už počas môjho pôsobenia 
v  ZUŠ Dezidera Kardoša sa 
pokúsili prví tanečníci o štúdium 
tanca na konzervatóriu v Banskej 
Bystrici. Traja ho úspešne 
ukončili. Jeden dokonca pôsobil 
v  balete Slovenského národného 
divadla. V  súčasnosti naše dve 
bývalé tanečníčky Klára Filová 
a  Veronika Ondrušková študujú 
tanec na  konzervatóriu Evy 
Jaczovej v  Bratislave a  pridá sa 
k  nim náš tanečník Alexej Filo, 

ktorí nastupuje v  septembri 
do  prvého ročníka. Absolventka 
Nitr ianskeho súk romného 
konzer vatór ia  A lexa nd ra 
Gloneková pokračuje v  štúdiu 
tanca na Vysokej škole múzických 
umení v Bratislave.
 Váš narodeninový galaprogram 
koncom mája vypredal sálu Domu 
kultúry až na  dvakrát... Určite to 
bolo náročné tak pre vás, ako aj pre 
účinkujúce deti, i pre ich rodičov. 
Ako sa vám spolupracuje s rodičmi 
tanečníkov?

Príprava choreografi í, ktorých 
bolo vyše dvadsaťštyri, realizácia 
kostýmov pre 150 vystupujúcich 
detí, natočenie, spracovanie video-
projekcií z minulosti i súčasnosti, 
bolo naozaj náročné, ale podľa 
reakcií divákov po  koncertoch, 
výsledok bol úspešný a koncert sa 
páčil. Veľmi radi ho zopakujeme 
v  decembri ako výchovné 
koncerty pre žiakov našich škôl 
a  ako predvianočnú kolekciu pre 
rodičov a  verejnosť. Spolupráca, 
komunikácia s  rodičmi u  nás 
je intenzívna, keď chceme, aby 
nás vnímali hodnotnejšie nielen 
ako tanečný krúžok. Deti naozaj 
chodia poctivo na tréningy a to je 
aj zásluha rodičov, ktorí obetujú 
svoj čas, podporujú ich a  často- 
krát vozia aj na vystúpenia, súťaže.
 Ako pozeráte do  budúcnosti? 
Podarí sa už v  tomto školskom 
roku otvoriť súkromnú umeleckú 
školu? Alebo sú s  tým zložitejšie 
administratívne či právne úkony?

Vážim si, že mesto podporilo 
našu žiadosť o  zriadenie Súk-
romnej ZUŠ, schvaľovací proces 
je ale zdĺhavý. Vypracovali sme 
a  odovzdali všetky náležitosti 
a sme v očakávaní, teraz je to už len 
na  rozhodnutí ministerstva škol-
stva. Ak našej žiadosti vyhovie, 
školu by sa podarilo otvoriť k sep-
tembru 2019. Letné prázdniny si 
dancanďáci zaslúžene oddýchnu 
a september už začnú opäť naplno 
trénovať. Aj keď mňa teraz budete 
skôr stretávať na  prechádzke 
s  kočíkom a  nie v  tanečnej sále 
s  deťmi . Činnosť Dancanda to 
nijako neohrozí, organizačne ho 
stále vediem a spolieham na svoje 
kolegyne, trénerky. Sme dobrý tím 
a verím, že pre naše deti, rodičov, 
fanúšikov pripravíme opäť 
zaujímavý rok plný tanečných 
akcií.

 Alena Borszéková
 Foto: Mario Zachar

Tanečné štúdio Dancando je občianske združenie, ktoré pôsobí od roku 
2007 v Bánovciach nad Bebravou v ZŠ J. A. Komenského. Koncom 

minulého roka požiadalo o zaradenie do siete škôl na území mesta. Poslanci 
žiadosť schválili. Mládež tejto veľkej tanečnej rodiny priniesli z rôznych 
súťaží a festivalov mnoho ocenení a víťazstiev. Dušou, hlavnou choreografkou, 
režisérkou a „mamou“ tohto vyše dvestočlenného súboru je Zuzana Bachová. 

Začala som si plniť 
svoj tanečný sen
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Výlet členov Klubu dôchodcov do Budatína a na Strečno

Budatínsky hrad, neskôr 
prestavaný na  zámok, sa 
nachádza v  žilinskej mest-
skej časti Budatín pri sútoku 
riek Váh a  Kysuca. Vznikol 
ako strážny hrad v  druhej 
polovici 13. storočia. 
Pôvodne kráľovskú pevnosť 
získal začiatkom 14. storočia 
Matúš Čák. Od  roku 2014 
je sprístupnená aj veža, 
na ktorú sme sa tiež dostali 
po vyše sto schodoch, ktoré 
sme prekonali v  pohode, 
nakoľko nám sprievodkyňa 
rozprávala po  jednotlivých 
poschodiach o  živote 
na  hrade. Hrad ukrýval 
vo veži miestnosť, v  ktorej 
bola zamurovaná krásna 
Katarína, dcéra majiteľa 
hradu od  roku 1487 
Gašpara Suňoga, ktorá sa 
z  nešťastnej lásky odmietla 
vydať po  vôli otca. V  roku 
1745 bola vystavaná kaplnka 
a  opätovne bola sprístup-
nená od  augusta 2016, ako 
aj väčšia časť vnútorných 

priestorov, vrátane expozície 
drotárstva, kde sme obdivo-
vali zaujímavé výtvory. 

Zo Žiliny, kde si mohli 
seniori posedieť pri dobrom 
jedle, kávičke, sme navštívili 
hrad Strečno. Vypína sa 
na  vysokom bradle nad 
Váhom a  obcou Strečno. 
Prvá zmienka je z roku 1316, 
kedy bola postavená iba 
veža. Prvými majiteľmi boli 
Balašovci, ktorí hrad predali 
Matúšovi Čákovi. Neskôr sa 
na  hrade vystriedalo viacej 
významných majiteľov, 
z  nich najvýznamnejšími 
bola rodina Bošňáková so 
siedmimi deťmi. Jedným 
z  nich bola Žofia, ktorá 
bola známa svojou dob-
rosrdečnou povahou a  jej 
životné heslo bolo: „Po  člo-
veku majú zostať len dobré 
skutky, všetko ostatné odveje 
neľútostný čas.“ Umrela vo 
veku 34 rokov, jej druhý 
manžel František zostal 
po  smrti zarmútený a  pre-

stal sa o  hrad starať. V  17. 
storočí bol hrad podmíno-
vaný a čiastočne poškodený 
Michalom Paullom – 
odniesol si z hradu cennosti 
a  hrad sa stal neobývaný. 
Na  príkaz cisára Leopolda 
bol neskôr hrad zbúraný 
a  zostali po ňom iba ruiny. 
V  rokoch 1978 -1994 bol 

hrad zrekonštruovaný 
a potom sprístupnený verej-
nosti. V  opravených čas-
tiach hradu sa nachádzajú 
expozície z archeologického 
fondu Považského múzea 
v Žiline - exponáty zo staršej 
a  mladšej doby kamenej, 
doby bronzovej, slovan-
ského obdobia a stredoveku. 

Taktiež sme si pozreli kópie 
dobových kresieb a  model 
hradu. Okrem prehliadky 
objektu sú sprístupnené his-
torické expozície, výstavná 
miestnosť a  kaplnka. 
Nakoniec sme sa dostali 
až na  vyhliadkovú vežu, 
odkiaľ bol krásny výhľad. 
V  podhradí sa nachádza 

stredoveká dedina Paseka, 
kde si podaktorí seniori 
posedeli pri občerstvení. 
Po  príjemne prežitom dni 
sme unavení odchádzali 
autobusom domov. Cestu 
sme si opäť spríjemňovali 
harmonikou a spevom...

 Text a foto: 
 Výbor Klubu dôchodcov

K lub dôchodcov Bánovce nad Bebravou 
usporiadal 20. júna pre svojich členov 

ďalší výlet, tentokrát boli ich cieľom hrady – 
Budatín a Strečno na Považí. 

Rozpoviem vám svoj dovolenkový príbeh z minulého leta. 
Bola som niekde v  Trantárii, nepoviem vám presne kde, nie 
je to ani dôležité, nepoviem vám to hlavne preto, aby ste mi 
nezávideli alebo, nedajbože, aby ste ma za to neohovárali. Bola 
som na  tej dovolenke sama, lebo nikoho som vtedy nemala, 
a nemám ani dnes, a šla som tam hlavne kvôli tomu, aby som 
si niekoho našla, keďže život v samote pre ženu v rokoch nie 
je nič extra. V  tom autobuse, kde nám všetkým puchli nohy, 
z tej klimatizácie na nás fúkalo, išlo nám hlavy odtrhnúť, bolo 
tesno a  páchlo to kadečím a  kadekým, a  najhoršie na  tom 
autobuse bolo, že sa v  ňom človek pomaly musel odnaučiť 
piť vodu, aby vydržal, lebo na potvoru, akurát vtedy mu bolo 
najviac treba na záchod, keď všetci ostatní spokojne spali alebo 
mlčali... Náš turnus bol v  podstate nudný, všetko spárované 
dvojice alebo tesne pred rozchodom, samí starci alebo rodiny 
s deťmi, jeden starý mládenec, ktorý stále rozoberal a skladal 
svoje predpotopné rádio, stále sa potil a človek mal čo robiť, aby 
unikal pred jeho chlipnými pohľadmi. Potom tu bol ešte ten 
šofér, čo sa okolo mňa stále obšmietal, vyžehlený, vystrihaný, so 
zlatým pečatným prsteňom, zlatou retiazkou na krku a zápästí, 
ústa plné narážok, snubný prsteň niekde vo vačku, voňalo 
z neho na sto honov, a  možno by aj stál za hriech, čo ja viem. 
Možno by aj hej, keby bol býval slobodný, ale hlavne, hlavne, 
keby  nemal ten veľký šoférsky zadok! Ten zadok ma desil, 
ľakal, odpudzoval! Bŕŕŕ!... Pri istej príležitosti, keď sme zhodou 
okolností zastali niekde v poli cikať, som ho už musela poslať 
kdesi k čertom, ešte aj tam za mnou ten kujon liezol, ešte aj tam! 
A odvtedy som od neho mala pokoj, a odvtedy sa ten vyfi ntený 
vták tváril, že ma nevidí a svoju voňavú náklonnosť preniesol 
na inú účastníčku zájazdu, tuším že to bola akási učiteľka... Bol 
tam aj jeden študent, tuším vysokoškolák, nebol sám, boli tam 
viacerí, ktorí za mnou zazerali, no akurát on mal tú  výdrž, čaro 

a odvahu sa mi prihovoriť. Aj sme sa trochu zblížili, hovorili 
o všeličom, nebránila som sa, keď ho vlny hádzali na mňa, a on 
sa ma potom rôzne dotýkal a ospravedlňoval sa za to, bolo to 
z jeho strany rozkošné a naivné zároveň, v tej vode sa všeličo 
stratí, a z mojej strany možno vypočítavé a hlúpe, no čo už... 
Napokon, po rozlúčkovom večierku som mu na pláži, rozjarená 
i tak trochu roztrpčená z návratu domov, podľahla, a dodnes sa 
za to tak trochu hanbím, pred sebou aj pred ním, hoci môžbyť 
práve vďaka nemu, tomuto milému chlapcovi, som vtedy získala 
ďalší rok k životu, a zase raz utiekla depresii z dosahu... Na vine, 
viem, bola hlavne moja osamelosť a pošramotené nervy, ktoré 
mu dodávali krídla a nebránili mu v tom, aby sa vyspal s kýmsi, 
kto mohol byť jeho mamou... Včera som ho zase stretla, asi 
bol doma na  prázdninách, trochu sa červenal, chcel sa mi 
prihovoriť, ale tvárila som sa, že ho nevidím a nepoznám. A on 
na mňa smutne hľadel a po tvári mu tiekli slzy. Aspoň by som 
chcela, aby tam boli. Aspoň jedna...  účastníčka zájazdu

O Slovensku sa mnohí vyjadrujeme nelichotivo. Možno 
nevieme, ale už naši múdri predkovia hovorievali, že zlé je to 
vtáča, čo do vlastného hniezda špiní. A pravdu mali aj vtedy, 
keď hovorili, že psí hlas do neba nejde. Veru tak. Svet pozná 
naše pekné stránky. Svoje o tom vie aj moja dobrá kamarátka, 
ktorá ho má krížom-krážom precestovaný. Prinášam niekoľko 
jej dovolenkových postrehov. 

Bolo to ešte pred rozdelením Československa, naši chlapci 
boli malí. Na Staromestskom námestí v Prahe prišiel za nami 
jeden pán a hovorí: „No jo, Slováci! Jánošík, Dubček, máte být 
na co hrdí!“ Veľmi silný zážitok som si priniesla zo Zimbabwe. 

Predavač suvenírov sa pýtal, odkiaľ sme, a na moje Slovakia 
odpovedal: „ Slovakia? Peter Dvorský.“ Bola som prekvapená. 
Tak on pozná nášho Petra Dvorského! Oblial ma príjemný 
pocit, cítila som hrdosť na svoju krajinu a ľudí v nej. Človek 
musí počúvať srdcom, aby vnímal silu a krásu slova. Poznala 
som to aj v Grécku. Pri tejto spomienke mi je aj teraz teplo 
na srdiečku. Slovenka, vydatá za Gréka, podávala mi drobné 
so slovami: „Dám vám toto šušomätie.“ Odkiaľsi od  Nitry 
pochádzala a  ona mi v  Grécku povie toto krásne slovenské 
slovo. Nuž, krásna je naša reč, doma si to možno ani neuvedo-
mujeme. A v cudzine, tam sa zdá ešte krajšia. Ale nebude to len 
zdanie. Rovnako pekne som v Dubaji vnímala celkom obyčajný 
pozdrav: Dobrý deň, Slováci! Pozriem sa za hlasom a tam naši 
známi. Svet je malý, a keď v ňom nájdeš kúsok Slovenska, je 
ti dobre. Asi tak, ako keď naživo obdivuješ tatranskú krásu 
a dýchaš tatranský vzduch. A ešte jeden z Grécka. Prechádzali 
sme sa so Soničkou, Simonkou a mojím krásnym krstniatkom 
Sofi nkou, keď sme započuli poznámku: „Aké krásne diev-
čatko!“ Poďakovali sme za kompliment a dostali sme odpoveď: 
„A ešte aj zo Slovenska! Darmo, Slovenky sú najkrajšie!“ 

  Mária Škultétyová

Je horúce letné dopoludnie. V otvorených dverách domu 
s výhľadom na ulicu sedí muž na vozíku. Von nemôže. Páľava 
a slniečko by mu ublížili. Pozoruje, čo sa deje vonku. Bránička 
sa otvorí a  do  dvora vchádza mladý muž.  V  ruke drží bielu 
ružu. Muž na vozíku osloví ženu: „Máš návštevu.“ Mladý muž 
vojde bez pozdravu. S pohľadom upretým do očí a bez jediného 
slova podá ružu mužovi na vozíku. Muž a žena nevládzu potlačiť 
slzy. Poďakujú a mladý muž bez slova odíde. „Poznáš ho? Aj toho 
si učila?“ pýta sa muž na vozíku. „Nie, toho nie,“ odpovie žena. 
Potom sa muž opäť pýta: „Čo mu to tak napadlo?“  (mš)

Napíšte nám aj vy svoje letné zážitky a príbehy z dovolenky!
Dovolenka a  prázdniny k  letu neodmysliteľne patria. A  s  ním aj kopec zážitkov, spomienok, ale aj nezabunuteľných príbehov. Verím, že aj 

naši čitatelia radi spomínajú a  radi sa o  svoje zážitky a  spomienky podelia s  ostatnými. Zistili sme, že v  posledných troch rokoch práve Vaše prís-
pevky, milí Bánovčania, patria v dovolenkovom období v Bánovských novinách k najčítanejším. Preto, prosíme, napíšte nám, alebo nám príďte svoj zážitok porozprávať do redakcie. 
Radi Vám s písaním pomôžeme. A tak spoločne obohatíme naše – vaše letné vydania novín. Píšte na adresu noviny@kulturabn.sk.  redakcia

Aspoň jedna slza

 Bez slov

No jo, Slováci!
Máte být na co hrdí!
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Na 57. regionálnom zraze v Uhrovci bánovskí turisti chýbali

Je piatok a  prípravy na  zraz 
vrcholia. Chlapi z obecného úradu, 
ktorý nám vyšiel maximálne 
v ústrety, skladajú pred telocvičňou 
základnej školy lavice a  stoly, 
paravány, prenosné ohnisko, ktoré 
pripomína olympijský „tanier“. 
Včera sa veľmi ochladilo, preto 
všetko chystáme v školskej jedálni. 
Veď večer bolo len okolo osem 
stupňov... Paľko Janček, predseda 
Regionálnej rady KST Topoľčany, 
ktorá je spoluorganizátorom zrazu, 
rozkladá aparatúru. Náš orga-
nizačný tím kontroluje v  jedálni 
prestreté stoly a  „pripravenosť“ 
čerstvých koláčov, ktoré sme doma 
piekli pre pozvaných hostí. A nimi 
boli turisti z bývalého turistického 
oddielu TJ Tatran Uhrovec. Osobne 
sme poroznášali 25 pozvánok 
na  adresy, ktoré zohnal Jozef 
Stuparič, zakladateľ a „doživotný“ 
predseda TO Tatran. On prichádza 
na  stretnutie ako prvý. Pozorne 
prezerá kroniky ich klubu, ale aj 
tých vyše dvadsať z  nášho Klubu 
Kamarát. A  k  nemu sa pridávajú 
ďalší seniori, ktorí kedysi brázdili 
vrcholy najmä slovenských hôr 
aj v  extrémnych podmienkach. 
Dnes sú z  nich 70 až 85-roční 
dôchodcovia, ktorým však vitalita 
nechýba. Najmä tá iskra v  oku, 
keď sa začne spomínať. V záplave 

informácií od mnohých z nich však 
dominujú veselé zážitky a  rokmi 
znásobené priateľstvo. To ich vtedy, 
pred asi štyridsiatimi rokmi spájalo 
najviac. Nielen hory a  príroda. 
Ofi ciálne bol TO Tatran založený 
v  roku 1975 a  zápisy v kronike sú 
naposledy z roku 1988. Začiatkom 
deväťdesiatich rokov klub zanikol. 
Ostali len skalné skupinky, ktoré 
ešte donedávna brázdili lesné 
chodníčky najmä v  okolí Rokoša 
a Čierneho vrchu. Zaujímavé bolo, 
že v tomto klube pôsobilo množstvo 
rodákov, ktorí majú dodnes trvalé 
bydlisko v Bánovciach.

Druhou spoločenskou uda-
losťou piatkového zrazového večera 
je spomienka na Uhrovčana Antona 
Dobeša. Je tomu presne päť rokov, 
keď teroristi zavraždili pod Nanga 
Parbat jedenásť horolezcov, medzi 
nimi aj Slovákov Antona Dobeša 
a  Petra Šperku. Minúta ticha 
a čítanie z knihy s názvom Poprava 
pod Nanga Parbat všetkým pribli-
žuje udalosti onej krutej noci. Film 
o  Tónkovi natočili jeho priatelia 
a  nielen jeho manželke Daniele, 
ale aj nám spomienky na  tohto 
skvelého človeka tisnú slzy do očí... 
Zo smutnej emócie opäť ladíme 
na  veselé spomínanie na  turistiku. 
Ani kameramanov z  televízií JOJ 
a Markíza si nevšímame...

Zraz turistov ofi ciálne otvárame 
pesničkami na  heligónke v  podaní 
Peťka Bujnu z  Klubu Kamarát 
v sobotu ráno pred Rodným domov 
Ľ. Štúra a  A. Dubčeka. Namiesto 
starostky prichádzajú jej zástupca 
Dušan Čabrák a  poslanec Marián 
Mišina, a za turistov - predseda RR 

KST Topoľčany Pavol Janček, ale aj 
najvyšší predseda KST na Slovensku 
Peter Dragúň, ktorému gratulujeme 
k znovuzvoleniu do funkcie. Stručné 
príhovory menovaných a  už len 
organizačné pokyny z mojej strany. 
Účastníci sa rozdeľujú do  troch 
skupín. Prvá odchádza na  22 km 
túru okolo troch jaskýň cez hrad 
na  Kňažinové lúky na  Holý vrch 
a Jankov vŕšok do Uhrovca. Vedú ich 
jaskyniar Milan Ďuračka zo Kšinnej 
a  mladý uhrovský turista Michal 
Ducho. (Jaskyniar Jozef Kováčik 
z  Bánoviec nad Bebravou, žiaľ, 
prísť nemohol, mal pracovný úraz.) 

Druhá skupina vstupuje do  rod-
ného domu a  tretia partia kráča 
k obecnému múzeu. Vraj, mnohí ani 
netušili, aké poklady sa tu skrývajú, 
napríklad také uhrovské sklo či starý 
nábytok a predmety dennej potreby 
z  Uhrovskej doliny našich starých 
otcov a  materí. O  hodinu neskôr 
vyrážame, obe skupiny, neznačko-
vanou trasou. I  tí najmenší pred-
školáci. Smerom na  Striebornicu, 
okolo Dubčekovej chaty až k jaskyni 
Melková, v ktorej obaja spomínaní 
jaskyniari „dolujú“ každú voľnú 
chvíľu. Ostali sami dvaja pre celý 
región a  hľadajú mladých ľudí, 
ktorým by podzemie učarovalo tak, 
ako im. A  tu, v  Uhrovskej doline 
je tých jaskýň, aj keď malých, 
neúrekom. 

Len čo prekračujeme Pod-
hradský potok za  obcou Uhrovské 
Podhradie cez Čerešňovú dolinu, 
začína pršať. Ešte šťastie, že tí naši 
zaostávajúci najmenší sa stihli ukryť 
ešte v dedine, v krčme alebo v dome 
smútku. Asi dvadsaťminútový lejak 
spôsobil to, že k Čerešňovej jaskyni 
ide len zopár skalných, lebo strmina 
je fakt nebezpečná a šmýkľavá. 

Na hrade nás už víta kastelán 
Paľko Pavlis, síce v  monterkách 
a  nie v  historickom kostýme. 
Navaril tradične dobrý guláš. Roz-
voniava doďaleka a my si na ňom 
pochutnávame už na  slniečku, 
ktoré milosrdne suší premočené 
najmä nohy. Teší nás pohľad 
na nové lešenie okolo zachovalých 
stien bývalej hospodárskej budovy 
na prvom nádvorí, na ktorej rekon-
štrukciu sa občianskym aktivistom, 
najmä z Bratislavy, podarilo zohnať 
parádne peniaze. Takže tu vládne 
aj stavebný, nielen turistický ruch. 
Z   hradu priam letíme po  zelenej 
značke a v podhradskej krčmičke si 
dospelí neodpustia dobre načapo-
vané pivko. 

Popoludní si turisti doprajú 
dvojhodinovú chvíľku na  oddych, 
každý po svojom. Deti sa idú uštvať 
na  uhrovskom multifunkčnom 
ihrisku pri loptových hrách, ale 
dospelým sa už „behať“ nechce. 
Plnia si svoju „spoločenskú povin-
nosť“ a debatám o zážitkoch z hôr 
pri chmeľovom moku „U Čabráka“ 
nie je konca kraja. 

V  podvečer štartujeme súťaž 
pre školákov a pre rodičov s deťmi 
pod názvom Čo (ne)vieš o Uhrovci. 
Chceli sme takto nejako originálne 
„osláviť“ 760. výročie obce. Decká 
napriek celodennému pohybu 
„bojujú“ ako o  život. Každý 
dostáva pero a  papier s  desiatimi 
súťažnými otázkami. Odpovede 
hľadajú na informačných paneloch 
v  areáli školy, na  námestí i  pri 
kaštieli. Tí najmenší, ktorí nevedia 
čítať, súťažia s  rodičmi. Za  účasť 
dostávajú pochúťku - sedemdecový 
pohár pyré z  domácich bio jabĺk. 
(A tak je aj hostina.) Najúspešnejší 

z  kategórie dievčat a  chlapcov si 
preberajú vecné ceny zo „zásob“ 
nášho klubu, ale všetkých tešia 
účastnícke magnetky a medovníky 
s číslom 57. Aby na tento zraz tak 
ľahko nezabudli...

Kultúrny program v  areáli 
školy začína tradičným aktom – 
uviazaním stuhy obce Uhrovec 
na  štafetový zrazový kolík. 
Namiesto starostky tak robí 

poslanec Marián Mišina a  štafetu 
odovzdáva Ivete Randziakovej, 
starostke obce Klátova Nová Ves, 
kde bude 58. regionálny zraz 
na budúci rok. Potom už improvi-
zované pódium patrí seniorom ale 
aj omladine z  folklórnej skupiny 
Uhrovčan, ktorí nielen spevom 
a tancom, ale aj vtipnými ľudovými 
prekáračkami bavia divákov. 
Pomedzi všetkých putujú koláčiky 
od  gazdiniek z  Klubu Kamarát. 
Niekoľko vlastných piesní hrajú 
a spievajú aj folkové kapely Pelami 
z Partizánskeho a Katea z Dolných 
Vesteníc, ale kvôli zime sa dianie už 
so skromnou diváckou kulisou pre-
súva do školskej jedálne, kde nám, 
najskalnejším hrajú pesničkári 
„do uška“ duši lahodiace tóny. Pol-
nočným úderom hodín na  uhrov-
skej veži, najkratšej a v tomto roku 
mimoriadne chladnej svätojánskej 
noci, doznieva aj posledný tón...

Napriek zime je síce skromný, 
ale je - stanový tábor. Túto zrazovú 
romantiku presadzujú najmä 
turisti z  KST Žochár Topoľčany 
a  my - domáci z  Klubu Kamarát. 

A stanujú aj tí najmenší, napríklad 
aj jeden a polročný Jakubko Bohuš 
z Oslian. V nedeľu sa prebúdzame 
do  chladného, ale slnečného 
rána. Tradíciou Topoľčancov je 
aj návšteva nedeľnej pobožnosti 
v hostiteľskej obci. Na poludnie zraz 
ukončujeme aj ofi ciálne...

Zraz bol poznačený nečakane 
chladným počasím s  prehánkami, 
a  tým aj nižšou účasťou, ako sme 
očakávali. Podľa prezenčnej listiny 
sme napočítali 120 mien a  adries. 
Mne osobne bolo smutno z neúčasti 
bánovských turistov, prišlo ich len 
desať, najmä z  Klubu TJ Spartak, 
ktorý vedie Pavol Klobučník. 
Najstarším účastníkom, i  keď len 
na piatkovej besede a sobotnom pod-
večernom programe, bol Bánovčan 
85-ročný Vojtech Popelka. Účasť 
bola síce skromnejšia, ale pestrá, 
aj mimo nášho regiónu. Tešila nás 
ústretovosť zástupcov obce, riadi-
teľa školy a vedúcej školskej jedálne, 
aj vedúcich oboch múzeí, ktoré sú 
inak v sobotu zatvorené. Tešili sme 
sa z účasti mládeže, aj keď jej určite 
mohlo byť viac, keby prišli turis-
tické krúžky z  bánovských škôl. 
Teší nás, že sa nič nikomu nestalo. 
Z  Klubu Kamarát máme dobrý 
pocit, že sme pre pestrosť zrazového 
programu urobili maximum. Škoda 
len, že zasiahla vyššia moc a počasie 
sme si „nevymodlili“... Alebo že by 
sa už turisti nechceli stretávať tak 
ako kedysi? Debatovať o zážitkoch, 
plánovať spoločné túry, tešiť sa zo 
vzájomnej veselej spolupatričnosti 
a vytvárať nové priateľstvá? Tak ako 
spomínali oldturisti z  uhrovského 
Tatranu...? Vtedy boli vraj iné časy. 
Ako povedali aj oni sami – vtedy 
mali ľudia, aj turisti, k sebe bližšie, 
najmä na spoločných akciách... 

 Text a foto: Alena Borszéková 

V Bánovskom okrese sa regionálny zraz turistov 
naposledy konal v roku 2011 v Timoradzi, v tomto 

roku sa dejiskom tejto viac menej spoločenskej udalosti 
turistov troch okresov Bánovce, Partizánske a Topoľčany 
stal jubilujúci Uhrovec. Ako to prežívali organizátori 
z Klubu slovenských turistov Kamarát Uhrovec, 
prinášajú nasledujúce riadky...

Kedysi sme mali k sebe bližšie

Turisti bývalého TJ Tatran Uhrovec, uprostred 85-ročný 
Bánovčan Vojtech Popelka, vľavo bánovská turistka Eva Vicelová...

Vľavo predseda KST na Slovensku Peter Dragúň s turistami z Nit-
rianskej Stredy, Bojnej a Urminiec pred Rodným domom...
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F2=1/2 strany
255 x 166 mm

140 €

F1=1/1 strany
255 x 335 mm

250 €

95 €
F3=1/4 strany
126 x 166 mm 

F5=1/18 strany
83 x 53 mm

30 €

F4=1/8 strany
126 x 81,5 mm 

55 €

F6
255 x 70 mm 

95 €

Výroba
grafi ckej reklamy

 Spracovanie v elektronickej
podobe dodaných materiálov 

formát F5 15,- €
formát F3 – F4 25,- €

 formát F1 – F2 40,- €
 Kompletná výroba reklamy 50,- €

NAJ reklama v regióne

Politická reklama je so 100 % prirážkou
Titulná strana je so 100 % prirážkou

Uvedené ceny sú bez DPH

Inzercia v roku 2018
0948 297 151, 0948 602 422

obchod@kulturabn.sk

na celoročnú 
reklamu

% 
zľava20

do 8200 
domácností 

a fi riem,
týždenná

periodicita
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ZUŠ DK v Bánovciach nad Bebravou
hľadá učiteľov pre 

gitaru, klavír, akordeón, husle a keyboard.
V prípade záujmu sa prosím hláste 

v kancelárii ZUŠ DK osobne
 alebo na tel. č. 038 760 2279, mobil 

0911969771.
Nástupný plat vo výške od 556,50 eur do 944 eur. Výška závisí 

od dosiahnutého vzdelania a dĺžky pedagogickej praxe.

na facebooku 

Na výlet s SČK
Slovenský Červený kríž v  Bánovciach nad 

Bebravou organizuje 14. júla autobusový výlet 
do Nového Targu cez Zakopané. Odchod autobusu je 
ráno o 5.00 h.

 Kúpim ľudové kroje, iné staré textílie a  starožitnosti. 
Tel. 0902 708 047.
 Predám starší dámsky bicykel „TOURIST“ červený 
cena 25 eur. Tel. 0944 289 385
 Študentka hľadá brigádu na  júl – august. Tel. 
0908 665 633, 0911 411 999.

INZERCIA

Detí na cestách cez prázdniny pribudlo

V Bánovskom okrese bude posledný júlový víkend obmedzená doprava

Majstrovstvá Slovenska mládeže v cyklistike

Výlety za zdravím a spoznávaním zo SZZP 

Tak ako každý rok, aj 
tento rok Špeciálna zák-
ladná škola v  spolupráci 
s  Obvodným oddelením 
Policajného zboru Bánovce 
nad Bebravou zorganizovali 
dňa 27. júna preventívnu 
akciu Deti na  cestách. 
Jej hlavným cieľom je 
upozorniť motoristov 
na príchod prázdnin a väčší 
výskyt detí na  cestách. 
Vzhľadom na to, že v našom 
okrese sa vyskytlo viacero 
nehôd na železničnom prie-
cestí, žiaci René Pihík, Ami 

Pihíková a Daria Gabrišová 
upozorňovali vodičov nie 
len na bezpečnosť na ceste, 
ale aj na železničnom prie-
cestí. Ako býva zvykom, aj 
tento rok boli disciplinovaní 
vodiči odmenení malou 
pozornosťou vo forme sviet-
nika v  tvare slzy. Sviečka, 
ako symbol života, ktorý 
môže na  ceste vyhasnúť, 
a  slza ako symbol smútku. 
Ďakujeme príslušníkom PZ 
Štefanovi Vančovi a  Lucii 
Šlosárovej za  trpezlivosť. 
 (dž)

V sobotu 28. júla je od 
13.00 h pripravená časovka 
jednotlivcov v obci Podlu-
žany po obec Timoradza. 
Premávka na trati pretekov 
bude obmedzená, prejazd 
bude povolený v čase od 
14.30 do 15:30 h. Aby sme 
všetci prispeli k hladkému 
priebehu pretekov, prosíme 
o dodržiavanie pokynov 
polície a organizátorov.

V nedeľu 29. júla 
sú naplánované preteky 
jednotlivcov aj z  kategórie 
Elite v obci Zlatníky so 
štartom o  10.00 h. Okruh 
je dlhý 21 km a  prechádza 
obcami Zlatníky, Cimenná, 
Držkovce, Dvorec, Veľké 
Chlievany, Otrhánky, Hala-
čovce, Pochabany, Hoste 
a  končí v Zlatníkoch. Pre-
mávka bude povolená len 

v smere okruhu a verejná 
autobusová doprava počas 
pretekov nebude premávať. 
Očakávame viac ako 450 
štartujúcich nielen zo 
Slovenska ale aj zahraničia, 

nebudú chýbať ani známe 
tváre Slovenského pohára. 
Príďte podporiť domácich 
pretekárov a  užiť si pekný 
športový víkend s majstrov-
skou cyklistikou!   (jb, zj)

Výbor Slovenského 
zväzu zdravotne postih-
nutých č. 1 aj tento rok 
pripravil množstvo výletov 
za zdravím a  spoznávaním. 

V  dátumoch 14. a  28. júl, 
11. a 25. august opäť plánujú 
celodenné pobyty v  lieči-
vých vodách kúpaliska Pod-
hájska. Aj tento rok strávia 

spoločne dovolenku pri mori 
v talianskom Rimini  v ter-
míne od  22. júna do 1. júla. 
Historická Kremnica a  jej 
tradičný jarmok bude cieľom 

ich výletu 21. júla. Vychý-
renú ZOO v Lešnej pri Zlíne 
navštívia 4. augusta. Bližšie 
informácie na telefóne 0908 
414 414, 0907 493 081.  (szzp)

K lub xRoad Bánovce nad Bebravou 
a TJ Slávia športové gymnázium 

Trenčín organizujú  posledný júlový víkend 
Majstrovstvá Slovenska mládeže v cestnej 
cyklistike. Toto významné cyklopodujatie sa 
bude konať vďaka podpore Trenčianskeho 
samosprávneho kraja a mesta Bánovce nad 
Bebravou.

Informačné 
centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov
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Dovolenka 
v redakcii
Upozorňujeme našich 
čitateľov, že najbližšie 
číslo Bánovských 
novín vyjde až 
v pondelok 30. júla 
nakoľko v redakcii 
čerpáme dva týždne 
dovolenku. Prajeme 
vám i nám príjemnú 
dovolenku.  redakcia 
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